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III această dimineaţă, teatrul 
sibian îşi va deschide porţile 
celor 434 de tineri şi tinere, 
reprezentanţi ai tinerilor mun
citori din industrie şi construc
ţii, ai elevilor şi studenţilor, ai 
cooperatorilor şi mecanizatori
lor, delegaţi ai celor peste 
50 000 utecişti din judeţul Sibiu 
la Conferinţa de dare de seamă 
şi alegeri a organizaţiei jude
ţene a U.T.C.

în sala în care va flutura 
drapelul scump al organizaţiei 
lor, tineri veniţi din toate col
ţurile judeţului îşi vor spune 
cuvîntul cu privire la ceea ce 
au realizat, cu privire la modul 
cum pot realiza mai mult 
mîine.

Conferinţa lor se înscrie >n 
pregătirea şi apropierea unui 
eveniment major în viaţa tine
retului României socialiste — 
Congresul al IX-lea al Uniunii 
Tineretului Comunist,

Situat într-un moment deose
bit în viaţa patriei noastre — 
în clipele cînd vom fi început 
un nou pas al urcuşului spre 
progres şi civilizaţie, primul an 
al viitorului cincinal — în mo
mentele cînd ne pregătim să 
întîmpinăm gloriosul semicen
tenar al partidului, Congresul 
al IX-lea al U.T.C. va fi che
mat să realizeze un bilanţ mul
tilateral cuprinzător, să identi
fice modalităţile de prezenţă 
dinamică în viaţă, muncă şi 
instruire pe măsura comanda
mentelor însufleţitoare ale cons
trucţiei multilaterale a Româ
niei socialiste de mîine.

Bilanţul acesta, în care vor 
scăpăra flăcările ardentei pre
zenţe tinere în bătăliile de pînă 
acum se va referi pregnant mai 
ales la ultimii 3 ani, cei mar
caţi de măsurile adoptate de 
conducerea partidului nostru cu 
privire la îmbunătăţirea activi
tăţii în rîndurile tineretului, o 
perioadă de căutări şi idei fer
tile privind noi modalităţi de 
acţiune a căror sinteză va sta la 
baza jalonărilor muncii viitoare.

Tinerii acestei ţări angajate 
eu toate resursele ei umane şi 
materiale în bătălia pentru pro
gres, pace şi prosperitate şi-au 
făcut întotdeauna un titlu de 
glorie din crezul care circum
scrie elanul şi dăruirea vîrstei, 
gîndirea dinamică, arderea in

terioară pe piscuri ale ideii şi 
faptei în muncă şi viaţă.

A-şi apropia secretele tehni
cii şi ştiinţei, a scormoni în 
lumea inepuizabilă a viitorului 
pentru a ţi-1 apropia, a dărui 
recoltelor şi înfăptuirilor ceva 
din propria-ţi fiinţă — iată a- 
tîtea cîmpuri în care mintea şi 
braţul tînăr n-au pregetat să 
se avînte.

Cuvintele de apreciere rostite 
de conducerea partidului, de to
varăşul Nicolae Ceauşescu în 
atitea ocazii au statornicit în 
rîndurile tinerimii crezul utili
tăţii lui, îndemnul de a păşi cu |  
mai siguri paşi pe calea zbate- "

BE STAT

Plecarea din Marrakech

rilor creatoare.
Nu altfel se prezintă tinerii 

meleagurilor sibiene în dimi
neaţa conferinţei lor.

Aceste locuri au cunoscut 
prezenţa tînără, adine implan
tată în cerinţele complexe ale 
producţiei, ale muncii pe o- 
goare, ale căutărilor pe aria 
întinsă a ştiinţelor, a tehnicii.

Aceste locuri au fost zguduite 
de răbufnirea apelor mînioase. 
Intre cei care, în acele zile ale 
mijlocului de mai, şi-au făurit 
din faptă eroică tot atitea mo
tive de adeziune la crezul orga
nizaţiei U.T.C. au fost mulţi 
tineri din Mediaş, din Dumbră
veni, din Micăsasa, din Copşa 
Mică, din alte localităţi izbite 
de furia naturii.

In clipele de încordare care 
au urmat, la „Automecanica" şi 
„Emailul roşu“, la »Timava“ şi 
Ia „Carbosin“ şi în alte locuri, 
uteciştii au părăsit răgazul 
pentru a da zilei şi nopţii cu
loarea efortului intens subor
donat refacerii, vindecării ră
nilor.

Şi, dacă spre sfîrşit de oc
tombrie, oamenii judeţului au 
raportat partidului că au înde
plinit sarcinile cincinalului, a- 
cel raport a răsunat mîndru şi 
ca o dovadă de prezenţă a ze
cilor de mii de tineri şi tinere.

Cei care vor lua cuvîntul azi 
se vor referi, fără îndoială, la

(Continuare în pag. a IlI-a)

Comunistul Vasile Decon, depanator a.m.c. în laboratorul aparate de 
măsură şi control al I.R.M.E. Sibiu, lucrează la recondiţionarea dife
ritelor aparate electrice şi termotehnice de măsură şi înregistrare, 

sosite din toată ţara de la centralele electrice
Foto: FRED NUSS

La urina „HVPEPEflPEflŢA“ Sibiu

PASI VALOROŞI IN DIRECŢIA 
PERFECŢIONĂRII ACTIVITATE

DE E
în urmă cu cîteva zile, la uzina 

»Independenta" din Sibiu a avut loc 
o interesantă consfătuire a maiştrilor 
din uzină pe tema «MAISTRUL —- 
ORGANIZATORUL, EDUCATORUL 
Şi CONDUCĂTORUL UNIC AL 
SECTORULUI DE MUNCĂ". Organi
zată de comitetul sindical sub di
recta îndrumare a comitetului de 
partid al uzinei şi în colaborare cu

ra id  a n c h e tă In pragul iernii prin  
cîteva m agazine m ed ieşene
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Avem cîfe un DA penfru fiecare 
îba re"  •  Vitrina —  o carte^de vizită 

te t rage  de  mînecă •  îmbrăcat 
aine d e  iarnă şi încălţat cu.; ,  

romane

Decembrie este «Huna cadourilor*,
vitrinelor care rîd festiv sub lu- 

iina neoanelor invitînd cumpărătorii
i între în magazine, să probeze mo- 
elele noi, pregătite din zilele calde, 
e vară pentru anotimpul „polar“ I 
iediaşul aşteaptă zodia albă a zăpe-1
ii cu un zîmbet meşteşugit regizat 
- mărturie a fanteziei şi priceperii 
reatorilor de vitrine. . .  Îndemnaţi de 
copuri mai prozaice, dar fără în- 
oială mai practice (după ce confe- 
:m cu toată exigenţa un 10-!- vitri- 
ieriior medieşeni) am trecut în re- 
istă, în cadrul unui raid-anchetă, 
îteva magazine care desfac îmbră- 
ăminte şi încălţăminte, în scopul de

constata în ce măsură comerţul 
ăspunde exigenţelor reale ale ce- 
aţenilor. Fără intenţia anume de a 
coate în evidenţă numai carenţele, 
m procedat la o generală trecere în 
evistă a fondului de marfă — apre- 
iind în mod succint realizările, buna 
provizionare, dar insistînd în mod 
iresc asupra lipsurilor.
Magazinul nr. 21 — Confecţii femei, 

îesponsabila, Maria Neagoe, se află 
n atelierul unităţii, lucrînd împreună 
:u o vînzătoare la despachetatul şi 
:ălcatul mărfii. Frumos aranjat, pre- 
;ătit anume pentru „Luna cadouri- 
or“, magazinul sclipeşte de curăţe- 
lie. Mărfurile — paltoane, taioare, 
jlănuri etc. — în modele variate, în- 
,r-o bogată gamă de culori îşi aşteaptă 
:umpărătoarele. „Avem cite un ̂  da 
centru fiecare întrebare a cumpără
toarelor — ne sptine responsabila. 
Sintem apró vizionaţi la cel mai înalt

nivel al exigenţelor. Aş putea spune 
că excelăm în privinţa sortimentelor 
de blănuri şi imitaţie de blană". Cele 
trei vînzătoare, Viorica Blaga, Edda

Sonntag şi Retiţia Călbureanu, ne in
vită să vizităm raioanele pe care le 
deservesc; peste töt, gust, solicitudine, 
competenţă. Dar, înainte de plecare, 
responsabila îşi aduce aminte că ceva 
totuşi lipâeşte din magazin: un sorti
ment foarte căutat în anotimpul rece 
— pantaloni de schi supraelastici. 
Aşadar — ne-am gîndit — există to
tuşi o întrebare la care răspunsul nu 
poate fi „da*. Poate că se gîndeşte 
„cineva“ să ia asupra sa vina de a 
nu fi făcut o aprovizionare • într-ade-

(ContiMinr*> in oap a II a 
VIOREL CUCU 
E. SANDU

Festivalul filmului pentru sate
Cinematograful ocupă un loc din 

ce în ce mai mare în acea secţiune 
a bugetului de timp al omului mo
dem destinat informării, culturali
zării sau pur şi simplu destinderii. 
Alături de cinematografele din ora
şe, s-a dezvoltat continuu o reţea 
cinematografică în mediul rural, nu
mărul spectatorilor de la sate fiind 
în permanentă creştere.

Activitatea cu filmul în mediul 
rural se încadrează în ansamblul 
mişcării cultural-educative desfăşu
rate şi coordonate de principala 
instituţie de cultură a satului: că
minul cultural. Specificul muncii în 
agricultură, cu sezonul hibernal de- 
congestionat de apăsarea unor sar
cini urgente, de campanie, care tre
buie rezolvate cu cea mai mare 
promptitudine, face ca perioada de 
iarnă să fie anotimpul cel mai pro
pice organizării intensive a activi

tăţii cultural-educative la sate. In 
acest context se înscrie şi organi
zarea, în fiecare an, a Festivalului 
filmului pentru sate.

Manifestare tradiţională, cu o mare 
popularitate în * rîndul spectatorilor 
de toate categoriile, Festivalul, fil
mului pentru sate se înscrie în con
textul măsurilor indicate de condu
cerea partidului nostru pentru creş
terea continuă a nivelului cultural 
al satelor, pentru ridicarea muncii 
educative pe trepte noi.

Spre deosebire de alţi ani, cînd 
festivalul se organiza în două etape, 
de data aceasta se desfăşoară într-o 
singură etapă, între 13 decembrie 
1970 şi 25 ianuarie 1971. Au fost 
cuprinse în festival 70 unităţi să
teşti, intrînd aici toate centrele de 
comună şî alte localităţi cu o pon
dere mai mare a numărului de spec
tatori. Trebuie să remarcăm că, în

programarea filmelor, s-a ţinut cont 
ca toate, sau majoritatea lor, în 
funcţie de fondul de filme din do
tarea întreprinderii cinematografice, 
să fie premiere, să ofere spectato
rilor satisfacţia vizionării unor pe
licule cu un grad sporit de interes. 
Pentru a sublinia importanţa care se 
acordă în acest an festivalului şi 
spectatorului din mediul sătesc, vom 
mai aminti faptul, revelator, că pe 
ecranele cinematografelor săteşti vor 
rula filme care n-au intrat încă la 
cinematografele din Sibiu sau Me
diaş şi că se aşteaptă sosirea a noi 
filme care vor avea în mediul sătesc 
premiera pe judeţ.

(Continuare în pag a ll-al 
Prof. N. I. POPA

redactor la întreprinderea cinemato
grafică a' judeţului Sibiu

Vineri dimineaţa, s-a încheiat vi
zita în Maroc a preşedintelui Con
siliului de Stat al Republicii Socia
liste România, Nicolae Ceauşescu.

Aeroportul Menara din Marrakech 
— oraşul care i-a rezervat şefului 
sfatului român o primire de neuitat, 
zeci de mii. de oameni aplaudînd şi 
salutînd cu entuziasm şi căldură pe 
preşedintele Nicolae Ceauşescu — 
este dominat de aceeaşi atmosferă 
sărbătorească.

In adierea vîntului, flutură drapele
le române şi marocane. Se află pe ae
roport, pentru a-şi lua rămas bun de 
la înaltul oaspete, membrii Comite
tului de onoare pus la dispoziţia sa 
de regele Hassan al II-lea şi care 
l-au însotit în vizita prin tară: Hadj 
Ahmed Balafrej, ministru, reprezen
tant personal al suveranului Marocu
lui, Youssef Bel Abbes, ministrul a- 
facerilor externe, Mustapha Farres, 
secretar de stat al Planului, Driss 
Benounna, şeful protocolului regal şi 
al cancelariei, Hassan Karrat, amba

sadorul Marocului în România, Mo
hammed Dadili, guvernator la Minis
terul de Interne.

Sínt, de asemenea, prezente ofi
cialităţile locale în frunte cu guver
natorul provinciei, Mohammed Dem- 
nati, şi paşa oraşului, Jilali Chajal.

Preşedintele Ceauşescu trece în 
revistă garda de onoare, care pre
zintă onorul.

Se intonează imnurile de stat ale 
celor două ţări.

Şeful statului român şi persoanele 
oficiale care l-au însoţit în timpul 
vizitei în Maroc se salută călduros 
cu cei aflaţi pe aeroport.

La ora 8.00, ora locală, nava ae
riană prezidenţială decolează, fiind 
escortată pînă la frontieră de avioane 
cu reacţie ale forţelor armate ma
rocane.

Vizita în Maroc a preşedintelui 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste România, Nicolae Ceauşescu, 
s-a încheiat cu deplin succes. Con
vorbirile cu t Maiestatea Sa regele 
Hassan al II-lea, purtate într-o at

mosferă cordială, într-un spirit de 
înţelegere reciprocă, documentul 
semnat privind dezvoltarea colabo
rării economice şi comerciale între 
cele două ţări, întîlnirea cu membrii 
Camerei Reprezentanţilor, vizita în 
întreprinderi economice şi la obiec
tive social-culturale, ca şi manifes
tările de o deosebită căldură şi cor
dialitate ale populaţiei Rabatului, 
Casablancái, Marrakechului au scos 
în mod clar în evidentă bunele ra
porturi româno-marocane, dorinţa co
mună de a extinde colaborarea pe 
multiple planuri între Regatul Ma
rocului şi Republica Socialistă Româ
nia.

Reflectînd aceste realităţi, dorinţa 
celor două ţări de a acţiona pentru 
adîncirea legăturilor de sinceră prie
tenie, în folosul ambelor popoare, al 
cauzei păcii şi progresului, Comuni
catul comun demonstrează în mod 
limpede că vizita şefului statului ro
mân a deschis o nouă etapă in rela
ţiile dintre popoarele şi ţările noastre.

Sosirea în
Preşedintele Consiliului de Stat 

al Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, s-a înapoiat 
vineri după-amiază din Maroc, 
unde a făcut o vizită oficială la 
invitaţia Maiestăţii Sale Hassan al 
II-lea, regele Marocului.

Şeful statului român a fost în
soţit de Ion Păţan, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, Corne- 
liu Mănescu, ministrul afacerilor 
externe, Bujor Almásán, ministrul 
industriei miniere şi geologiei, 
precum şi de consilieri şi experţi.

La sosire, pe aeroportul Băneasa 
din Capitală, erau prezenţi tova
răşii: Emil Bodnaraş, Paul Nicu- 
lescu-Mizil, Gheorghe Pană, 
Gheorghe Rădulescu, Virgil Pro
fin, llie Verdeţ, Maxim Berghianu, 
Florian Dănălache, Constantin 
Drăgan, Emil Drăgănescu, Manea

Mănescu, Dumitru Popa, Dumitru 
Popescu, Leonte Răutu, Gheorghe 
Stoica, Vasile Vilcu, Ştefan Voitec, 
Iosif Banc, Miron Constantinescu, 
Mihai Dalea, Mihai Gere, Ion Io- 
niţă, Vasile Patilineţ, Ion Stănescu, 
Mihai Marinescu, vicepreşedinţi ai 
Marii Adunări Naţionale, membri 
ai Consiliului de Stat şi ai guver
nului, conducători de instituţii 
centrale şi organizaţii obşteşti.

Erau, de asemenea, prezenţi în
sărcinatul cu afaceri ad-interim al 
Regatului Maroc în România, Mo
hammed Bisbis, şefi ai misiunilor 
diplomatice acreditaţi la Bucureşti 
şi alţi membri ai corpului diplo
matic.

Pentru a saluta pe tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, pe aeroport a 
venit în intîmpinare un mare nu
măr de locuitori ai Capitalei. Mul

ţimea a ovaţionat îndelung pentru 
Partidul Comunist Român şi Co
mitetul său Central, scandînd 
entuziast „Ceauşescu-P.C.R.“, Prin 
urale şi aplauze, cei prezenţi îşi 
exprimau stima şi preţuirea ce o 
poartă activităţii laborioase a con
ducătorului partidului şi statului 
nostru, satisfacţia faţă de rezulta
tele fructuoase ale vizitei oficiale1' 
făcute de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu în Maroc, vizită care 
deschide noi perspective colabo
rării pe multiple planuri dintre 
cele două ţări. Şeful statului ro
mân a răspuns cu căldură aplau
zelor mulţimii, a strîns mîinile a 
numeroşi cetăţeni.

(Agerpres)

Comunicat comun 
româno* marocan

Consiliul municipal al sindicatelor, 
prin problematica actuală ce a cu
prins-o, consfătuirea a constituit un 
prim pas, de mare valoare, în ac
ţiunea de perfecţionare a conducerii 
activităţii de producţie. Astăzi, cînd 
se pune un accent deosebit de mare 
pe ridicarea capacităţii de conducere 
în scopul sporirii continue a eficien
ţei economice a întreprinderii, rela
ţia sarcină — competentă — respon
sabilitate a căpătat noi dimensiuni 
în sensul că orice om, indiferent de 
treapta ierarhică pe care se situează, 
trebuie să-şi dea seama că în clipa 
cînd a primit o sarcină şi-a asumat 
şi responsabilitatea îndeplinirii ei. 
Felul în care o realizează depinde 
însă de Iniţiativa fiecăruia, de com
petenţa lui.

»Microfilmul" celor aproape trei 
ore de dezbateri a scos la iveală, 
atît aspecte pozitive, cit şi o serie 
de deficiente. Este demn de remar
cat faptul că majoritatea maiştrilor 
şi-au înţeles menirea, ştiu să îmbine 
armonios organizarea judicioasă a 
locului de muncă cu educarea for
maţiei de lucru în spiritul unei dis
cipline cerute însăşi de procesul de 
producţie. Alexandru Oprean, de 
pildă, de la atelierul uzinaj greu, 
împărtăşind colegilor din experienţa 
sa de 9 ani de lucru ca maistru,

(Continuare în pag a Il-a> 
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La invitaţia Maiestăţii Sale Hassan 
al II-lea, regele Marocului, preşedin
tele Consiliului de Stat al Repu
blicii Socialiste Romániá, Nicolae 
Ceauşescu, a făcut o vizită ofi^ală 
în Regatul Maroc, între 7 şi ! 1 de
cembrie 1970.

In cursul şederii în Maroc, înalţii 
oaspeţi români au vizitat întreprin
deri cu caracter economic, monu
mente istorice şi aşezăminte cultu
rale din Rabat, Casablanca şi Mar
rakech, luînd cunoştinţă de realiză
rile obţinute de Maroc pe calea 
proqresului economic şi social-cul
tural.
. Preşedintele Nicolae Ceauşescu a 
fost oaspetele Camerei Reprezentan
ţilor şi a rostit o cuvîntare în fata 
acestei înalte instanţe.

In timpul vizitei, preşedintele 
Consiliului de Stat şi personalităţile 
care l-au însoţit s-au bucurat pretu
tindeni de o primire călduroasă, 
expresie a sentimentelor de prietenie 
dintre cele două ţări şi popoare.

Intre preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste Románia, 
Nicolae Ceauşescu, şi Maiestatea Sa 
Hassan al II-lea, regele Marocului, 
au avut loc convorbiri oficiale, care 
s-au desfăşurat într-o atmosferă de 
cordialitate, în spiritul stimei şi res
pectului reciproc.

La convorbiri au participat:
DIN PARTEA ROMÂNA

Ion Păţan, vicepreşedinte al Con
siliului de Miniştri, Corneliu Mă
nescu, ministrul afacerilor externe, 
Bujor Almăşan, ministrul industriei 
miniere şi geologiei, şi Vasile Mir- 
cea, ambasadorul Republicii Socia
liste România în Maroc.

DIN PARTEA MAROCANĂ
Driss Slaoui, director general al 

Cabinetului regal, dr. Ahmed Laraki, 
prim-ministru, dr. Youssef Bel Abbes, 
ministrul afacerilor externe, Moha
med Bahnini, ministru al apărării şi 
secretar general al guvernului, şi 
Hassan Kaghad, ambasadorul Rega
tului Maroc în Republica Socialistă 
România.

Cei doi şefi de stat au efectuat un 
larg schimb de vederi cu privire la 
relaţiile dintre Republica Socialistă 
România şi Regatul Maroc şi. la 
principalele probleme internationale.

Cu acest prilej, părţile au relevat 
evoluţia fericită a raporturilor dintre 
Româniţi şi Maroc şi au subliniat că 
aceasta corespunde intereselor celor 
două ţări, cauzei păcii şi înţelegerii 
internaţionale. Ele au subliniat, de 
asemenea, rolul pozitiv al contacte
lor stabilite în ultimii ani între per
sonalităţi guvernamentale din cele 
două ţări şi au apreciat că acor
durile bilaterale încheiate favori
zează extinderea şi diversificarea 
relaţiilor româno-marocane.

Preşedintele Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, şi Maiestatea Sa Hassan 
al II-lea, regele Marocului, s-au pro
nunţat pentru intensificarea schim
burilor comerciale şi a cooperării 
economice şi tehnice pe baze reci
proc avantajoase. S-a convenit să se 
întreprindă măsurile necesare pentru 
concretizarea. de către instituţiile 
corespunzătoare ale celor două ţâri, 
a unor acţiuni de cooperare în in
dustrie, lucrări, publice, şi mai ales 
în domeniul dezvoltării agriculturii, 
al prospectărilor . şţ exploatărilor 
miniere şi al prospectărilor petro
liere. în acest sens, va avea loc în 
curînd un schimb de delegaţii între 
cele două ţări. Părţile au apreciat, 
de asemenea, rolul şi importanta 
activităţii Comisiei mixte guverna
mentale româno-marocane.

In timpul vizitei, a fost semnat de 
către vicepreşedintele Consiliului de 
Miniştri, Ion Păţan, în numele gu
vernului român, şi de către primul 
ministru dr. Ahmed Laraki, în nu
mele guvernului marocan, un aide- 
memoire. Acest document provede 
măsurile ce urmează a fi întreprinse 
pentru a traduce în viată' hotărîrile 
luate de către cei doi şefi de stat, 
în urma convorbirilor avute, în do-

(Continnare în pag. a IV-a)

Adunarea Generala 
a Academiei de Ştiinţe 

Sociale şi Politice
în zilele de IA—11 decembrie a.c„ 

a avut Ioc Adunarea Generală a 
Academiei de Ştiinţe Sociale şi 
Politice a Republicii Socialiste Ro
mânia. La ordinea de zi a Adunării 
Generale s-an aflat prezentarea Dării 
de seamă asupra activităţii Acade
miei în cursul anului curent, precum 
şi dezbaterea şi adoptarea Progra
mului de activitate pe anul 1971 şi 
a Planului unitar de cercetare pentru 
perioada 1971—1975 în domeniul 
ştiinţelor sociale şi politice.

Darea de seamă asupra activităţii 
desfăşurate de Academia de Ştiinţe 
Sociale şi Politice în perioada fe
bruarie — decembrie 1970 şi asupra 
proiectelor de plan a fost prezentată 
de prof. univ. Miron Constantinescu, 
preşedintele Academiei.

Au avut Ioc dezbateri în cadrul 
secţiilor Academiei, după care, în 
şedinţa plenară, preşedinţii secţiilor 
au expus Adunării Generale conclu
ziile care s-au desprins din discuţii.

Adunarea Generală a adoptat 
Programúi dé activitate pe anul 1971 
şi Planul unitar de cercetare pentru 
perioada 1971—1975 în domeniul 
Ştiinţelor sociale şi politice, făcînd, 
totodată, propuneri pentru îmbună- 

‘ tăţirea acestora, astfel îneît ele să 
corespundă cît mai bine cerinţelor

dezvoltării gîndirii social-politice din 
tara noastră, în strînsă concordantă 
cu exigenţele construcţiei socialiste, 
cu Directivele programului elaborat 
de Congresul al X-lea al P.C.R.

Cuvîntul de încheiere a fost rostit 
de tovarăşul Paul Niculescu-Mizil, 
membru al Comitetului Executiv, al 
Prezidiului Permanent, secretar al 
C.C. al P.C.R.

Adunarea Generală a Academiei 
de Ştiinţe Sociale şi Politice a adop
tat apoi textul unei telegrame adre
sate tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român, în care se spune: 
„Participanţii la Adunarea Generală 
a Academiei de Ştiinţe Sociale şi 
Politice a Republicii Socialiste Ro
mânia, întrunită în zilele de 10 Şi 
11 decembrie 1970, exprimă senti
mentele lor de adîncă gratitudine 
fată de Partidul Comunist Român, 
faţă de dumneavoastră personal, iu
bite tovarăşe Nicolae Ceauşescu, 
pentru atenţia permanentă pe care o 
acordaţi propăşirii ştiinţei şi cul
turii din ţara noastră, pentru orien
tarea clarvăzătoare şi larga perspec
tivă deschisă ştiinţelor sociale şi 
politice, pe linia creşterii aportului 
lor la progresul material şi spiritual 
al României socialiste.

Un obiectiv de seamă — se arată 
în continuare în telegramă — urmă
rit în procesul de elaborare a do
cumentelor adoptate de Adunarea 
Generală a fost ca acestea să reflec
te cît mai corespunzător sarcinile 
trasate de Congresul al X-lea al 
Partidului Comunist Român şi indi
caţiile preţioase date de dumnea
voastră. -De asemenea, am fost şi 
sîntem în permanenţă preocupaţi să 
asigurăm un astfel de conţinut al 
cercetării care să răspundă cerinţelor 
actuale şi de perspectivă ale dez
voltării economiei şi culturii 
naţionale.

Participanţii Ia Adunarea Genera
lă — se spune în încheierea tele
gramei — vă asigură pe dumnea
voastră, eminent conducător al 
partidului şi statului nostru, că vor 
munci cu devotament pentru înde
plinirea sarcinilor de onoare ce le-au 
fost încredinţate, că -vor întâmpina 
semicentenarul Partidului Comunist 
Român, glorios, jubileu al întregului 
nostru popor, cu realizări demne de 
însemnătatea acestui eveniment si 
vor milita pentru sporirea contribu
ţiei ştiinţelor sociale şi politice Ia 
opera de făurire a societăţii socia
liste multilateral dezvoltate în tara 
noastră".
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Paşi valoroşi în direcţia 
perfecţionării activităţii 

de conducere
(Urmare din pag. f)

spunea: .Am constatat că nu e sufi
cient să fii sever cu muncitorii. 
Aceştia trebuie ajutaţi. Numai apro- 
piindu-mă de ei, înţelegindu-le greu
tăţile am reuşit să-i fac să răspundă 
la toate chemările lansate. In spe

cial cu tineretul trebuie să avem 
mare răbdare, trebuie să-l ajutăm pe 
tineri să se realizeze profesional". 
I.a fel ca acesta au Înţeles ce au de 
făcut şi maiştrii Irimie Cindea, de la 
mecanică Iii, Simion Stoica, de la 
mecanică II, Gh. Oancea, de la ca- 
zangerie, Constantin Cărăuleanu, do

către toţi maiştrii din ramura 
industriei construcţiilor de maşini 

din judeţul Sibiu
In vederea tntîmplnării cu succes a aniversării a 50 de ani de la 

crearea P.C.R. şl a Congresului sindicatelor din România, colectivul de 
maiştri de la uzina .Independenţa" cheamă pe toţi maiştrii din ramura 
industriei construcţiilor de maşini din judeţ la realizarea ai maximum 
de eficienţă a următoarelor obiective:
•  Organizarea şi perfecţionarea conducerii întregii activităţi de pro

ducţie a maistrului, la nivelul cerinţelor actuale, prin aplicarea in 
sectorul său a cel puţin două studii de eficienţă organizatorică sau 
procedee avansate de muncă;

•  Valorificarea şi folosirea cu maximum de eficienţă a tuturor capa
cităţilor de producţie tn vederea creşterii producţiei cu 1 la sută 
şi a productivităţii muncii cu 1 la sută faţă de plan, far Indicele de 
utilizare a fondului de timp maxim al maşinilor să-I realizeze la 
minimum 70 la sută;

•  Folosirea cu grijă a metalului, a materialelor, precum şi a S.D.V.- 
urilor in vederea reducerii cheltuielilor pe mia de Iei producţie 
marfă cu 2 lei faţă de sarcină şl realizarea prin aceste căi a cel 
puţin 15 000 lei economii de flecare maistru;

•  Mărirea aportului fn acordarea de asistenţă tehnică muncitorilor din 
subordine, In vederea realizării normelor şi a cîştlgulul corespun
zător;

•  Intensificarea muncii educative fn rlndul muncitorilor şi in special a 
tineretului pentru lichidarea absenţelor din producţie şi abaterilor 
de la disciplină;

•  îmbunătăţirea In permanenţă a calităţii produselor prin respectarea 
cu stricteţe a disciplinei tehnologice şi intensificarea controlului 
asupra produselor realizate, reducînd In acest fel la minimum rebu
turile şi remanierile faţă de anul precedent;

•  Asigurarea ordinei şi curăţeniei locului de muncă, Întreţinerea 
utilajelor In perfectă stare de funcţionare şi curăţenie, aslgurind 
preluarea din mers a maşinilor şl locurilor de muncă pe schimburi, 
In condiţii depline de ordine, curăţenie şi Întreţinere, fapt ce va 
contribui la reducerea stagnărilor cu 5 la sută faţă de anul 1979.

COLECTIVUL DE MAIŞTRI 
din uzina .Independenţa" Sibiu

Prin cit ev a magazine 
medieşene

(Urmare din pag. I)
văr exhaustivă. Merceologul ce are de 
risT

De la fnceput trebuie să spunem că 
Magazinul nr. 19 de Încălţăminte pen
tru bărbaţi este scos pur şi simplu 
din circuitul comercial. Motivul? Cele 
mai importante articole de Încălţă
minte de sezon absentează din rafturi 
şi magazie. Vînzătoarele se plictisesc 
după tejghele, cumpărătorii s-au să
turat să mal calce pragul respectivei 
unităţi. . .  Iată cum ar decurge un 
dialog cu responsabila magazinului, 
Ana Nestor:

Cizmuliţe bărbăteşti cu talpă ml- 
croporos au sosit?

— Nu.
— Pantofi cu talpă monolit, de 118 

Iei, aveţi?
— Numai numere mici, sub 42.
— Galoşi numerele 42, 43, 44?
— N-am primit.
— Ceva modele noi de ghete?
— ???
—- Dar sandale bărbăteşti mai aveţi?
— Da.
Dialogul este, fireşte, imaginar dar, 

cum am văzut, perfect realizabil. Aşa
dar magazinul de încălţăminte e . .. 
desculţ tn pragul iernii, fapt ce se 
reflectă şi In nivelul scăzut al vînză- 
rilor din 1, 2 şi 3 decembrie. In trei 
zile doar 19 800 lei, faţă de 51 666 lei 
cit era planificat! Oare între serviciul 
plan al I.C.S. produse industriale Me
diaş şi serviciul aprovizionare nu e 
posibilă o elementară corelaţie? Cu
noaşte conducerea I.C.S. Mediaş si
tuaţia la zi a vînzărilor la magazinul 
în chestiune? Oricare ar fi răspunsul 
la aceste întrebări, vina nu poate fi 
ocolită: ea trebuie împărţită între 
merceolog şi conducere, pentru că 
este de datoria „şefilor" să-i deter
mine pe subalterni să-şi îndeplinească 
atribuţiile I

Un magazin bine aprovizionat se 
cunoaşte după afluenţa cumpărători
lor. La unitatea nr. 10 „Select“ abia 
răzbim printre oameni ca să putem 
discuta cu responsabila. Magazia este 
înţesată de mărfuri: căciuli din piele 
şi imitaţie astrahan, fulare în modele 
şi culori diferite, la preţuri accesi
bile, şosete de lină, pulovere, jer- 
see, mănuşi de piele îmblănite. „A- 
vem o aprovizionare foarte bună — 
ne spune tovarăşa Elisabeta Ivan, res
ponsabil« magazinului. Contractele au 
fost făcute cu multă atenţie, dar mai 
ales cu un ascuţit simţ al noului". 
Ne pare rău că nu ne putem declara 
chiar întrutotul de acord cu părerea 
de mai sus. Pălăriile bărbăteşti sínt 
sub orice critică. Modelele poartă vi- 
eibil amprenta imobilismului, a unui 
gust demodat, fad. Materialul din care 
sínt confecţionate e grosier, culorile 
stnt „pleoştite“ . . .  Probabil că aceste 
pălării au fost „gîndite“ acum 10 ani 
Si de atunci acoperă cuminţi blaza
rea şi inerţia creatorilor de modele.

Constatarea e valabilă şi pentru 
; unele paltoane, costume şi haine de 
piele din Magazinul nr. 5 de confecţii 
bărbăteşti. Responsabilul magazinului, 
In dorinţa firească de a salva punctul 
de vedere al comerţului, a încercat 
să justifice! n-ar fi vorba de fapt de 
modele vechi, ci de o linie clasică 
ce nu poate fi schimbată... Aşa să 
fie? Atunci de ce aceste paltoane aş
teaptă luni — uneori chiar ani de 
zile — în cuierele magazinelor? Ex
plicaţia ni se pare clară: stofele din 
care sínt confecţionate sínt in modele 
ţi sulori demodate, croiul e sablon,

uşa îneît e şi firesc ca, cu timpul, să 
se ajungă la uzura morală a respecti
velor articole. Nu sintern partizanii 
unor gusturi fistichii, de o excesivă 
modernitate, dar nici nu ne putem de
ciara de acord cu fixitatea şi estetica 
vetustă a modei de cine ştie cînd. 
Desigur, nu ne închipuim paltoane cu 
buzunare în spate şi revere. . .  la 
manşetă, dar credem că pe ideea „cla
sică" se poate realiza perfect noul. 
Or, dacă paltonul iui 1971 nu aduce 
nimic nou faţă de paltonul din 1960 
atunci nu ne putem declara mulţu
miţi. Există, fără îndoială, o dinamică 
a gustului, o permanentă căutare de 
forme noi, vii, pe care creatorii de 
modele trebuie s-o prindă din zbor, 
s-o simtă, şi s-o aplice rapid, ca-ntr-o 
competiţie pentru calitate. Constată
rile de mai sus n-au în vedere — din 
nefericire — numai magazinul din Me
diaş ci sínt valabile pentru întreaga 
gamă de paltoane pe care le. găsim în 
comerţul judeţului. De fapt, spre a 
nu arunca o lumină nefavorabilă asu
pra activităţii acestei unităţi medie- 
şene, putem conchide că aproviziona
rea cu îmbrăcăminte pentru iarnă s-a 
făcut aici la nivelul maxim posibil. 
Bineînţeles cantitativ! ,

In sfîrşit, nu ne mai rămlne decit 
să arătăm că, spre deosebire de 
magazinul încălţăminte bărbaţi, la 
unitatea similară pentru copii 
şi .adolescenţi mărfurile sínt prezente 
într-un sortiment bogat, variat, atît 
ca formă cit şi în ce priveşte gama 
mărimilor.

Ne permitem in Încheiere o ima
gine — concluzie asupra aspectelor
negative întîlnite în magazinele vizi
tate — pornită nu din intenţia de a 
reduce la zero realizările, ci din do
rinţa de a eradica lipsurile: imagi- 
naţi-vă, tovarăşi din conducerea I.C.S. 
produse industriale Mediaş, un mane
chin îmbrăcat cu un palton demodat, 
cu o pălărie spăsită şi încălţat, cu . . .  
sandale romane! Ar mai fi vitrinele 
medieşene aşa de frumoase?

V

!* turnatoria de fonta. Ba mai mult, 
o parte din maiştrii uzinei nu se 
mulţumesc doar cu acordarea de 
asistenţă tehnică. Ei înşişi sínt pro
motorii introducerii noului prin ino
vaţiile care le fac. loan Canciu, Va
sile Roşu, Friedrich Drotleff, loan 
Biotor, Iuliu Kiss şi Mihal Nichifor 
sínt autori a 8 inovaţii care au ge
nerat o economie de aproape 300 
mii lei. Dar, din cel 100 maiştri citi 
«re uzina, doar ciţiva sínt Inovatori. 
Aşadar, prezenţa multora nu se face 
încă simţită in emulaţia mişcării de 
inovaţie ce domneşte aici.

Este adevărat că maiştrii slnt in
vestiţi prin funcţie să conducă co
lectivul la realizarea planului. Dar 
această bătălie a producţiei nu se 
mai poate duce izolat; e necesar să 
se lucreze în colectiv. Depinde de 
măiestria fiecăruia, de modul cum reu
şeşte să-şi apropie colectivul, să-şi 
transforme oamenii din subalterni In 
colaboratori. Peste 3 ani de zile, 
uzina va realiza intr-o lună aceeaşi 
producţie pe care acum 10 ani a ob
ţinut-o într-un an. In consecinţă, tre
buie ca şl maiştrii să se gîndească 
ce metode, ce principii de muncă 
vor aplica pentru înfăptuirea sarci
nilor ce le au. Cu alte cuvinte e ne
cesară perfecţionarea activităţii de 
conducere.

Modul în care s a desfăşurat con
sfătuirea de la „Independenţa* ne 
Îndreptăţeşte să o considerăm ca un 
prim pas pe calea realizării acestui 
deziderat. Aceasta cu atit mai mult 
cu cît cel prezenţi au adresat o che
mare către toţi maişlri din ramura 
industriei construcţiilor de maşini din 
judeţul Sibiu.

Carnet
cultural
•  Intr-o serie de localităţi din Jude
ţul nostru, în sălile căminelor cultu
rale vor avea loc, miine, întîlniri ale 
locuitorilor cu cadre didactice din 
municipiul Sibiu, constituite în bri
găzi ştiinţifice. Intîlniriie se vor axa 
pe înfăţişarea unor aspecte legate de 
tema Pămintul în lumina cercetărilor 
ştiinţifice. Cu acest prilej in sate vor 
fi prezentate expoziţii documentare, 
întilnirile vor avea loc la Arpaşu de 
Jos, Şura Mare, Bungard, Vurpăr, 
Roşia şi Daia şi vor fi susţinute de 
cadre didactice de la Grupul şcolar 
de construcţii, Liceul pedagogic, 
Grupul şcolar „Independenţa", Liceul 
„Gheorghe Lazăr“, Liceul „Octavian 
Goga" şi Liceul economic.

•  Aseară, în sala căminului cultural 
din Poiana Sibiului, în cadrul „Tri
bunei Astra", comisia judeţeană de di
fuzare a ştiinţei a organizat o intere
santă seară de artă plastică. Ea a 
constat din vernisajul unei expoziţii 
a artiştilor plastici sibieni şi din ex
punerile susţinute de sculptorul Ion 
Cărămidar, membru al filialei Sibiu 
a Uniunii Artiştilor Plastici şi de 
pictorul Petre Dumbrăveanu, meto
dist la Casa judeţeană a creaţiei 
populare.

•  După ce aseară, în sala de festivi
tăţi a căminului cultural din Sălişte 
un grup de scriitori sibieni s-a Sn- 
tîlnit cu publicul din localitate, o in- 
tîlnire similară este programată a se 
organiza azi la amiază, în comuna 
Tilişca. La aceste întilniri îşi dau 
concursul scriitorii Paul Constant, 
Ladmiss Andreescu, Aurel Călinescu, 
Mircea Avram şi Mira Preda.

« Tot mai oportune sínt activităţile 
pe care le organizează în ultima 
vreme Casa de cultură a sindicatelor 
din Mediaş. Numai în ultimele zile 
aici s-au organizat expunerile „Orga
nizarea ş i ' disciplina muncii in uni
tăţile socialiste" şi „Lupta de veacuri 
a poporului român şi a naţionalităţi
lor conlocuitoare pentru dreptate so
cială", dezbaterea „Modernizarea în- 
văţămîntului la clasele I—IV“, pre
cum şi un antrenant concurs cine ştie 
cîştigă pe probleme ale meseriei de 
strungar. Activităţi nu mai puţin in
teresante se află în programul insti
tuţiei pentru zilele de mîine şi poi- 
rnîine. Dintre ele remarcăm specta
colele de muzică uşoară susţinute de 
laureaţii Festivalului judeţean „Sibiu 
’70“ (azi, ora 19) şi de formaţia 
„Memphis” din localitate (miine, 
ora Í9).

O acţiune de mare importanţă 
în agricultură:

Transportul îngrăşămin
telor naturale în cîmp

Practica a demonstrat că în acele 
unităţi agricole in care se acordă 
atenţia cuvenită realizării planului 
de fertilizare, prin aplicarea canti
tăţilor de îngrăşăminte chimice sau 
organice prevăzute, se obţin recolte 
sporite.

După cum am fost informaţi de 
către Direcţia agricolă judeţeană, 
cooperativele agricole din judeţul 
nostru au de transportat în cîmp, 
pentru culturile din primăvara anu
lui viitor, 170 960 tone îngrăşăminte 
naturale. De remarcat faptul că în 
numeroase unităţi factorii de răspun
dere au Întreprins in acest sens o 
serie de măsuri. La cooperativa a- 
gricolă de producţie din Loamneş, 
inginerul şef al unităţii, Boris Ca- 
poni, ne relata că plnă la data de 
9 decembrie a.c. au fost transportate 
în cimp şi aşezate In platforme peste 
1 200 tone îngrăşăminte naturale din 
cele 5 000 tone prevăzute pentru 
culturile de primăvară. In scopul fo
losirii la întreaga capacitate a celor 
30 atelaje şi 2 camioane au fost 
întocmite grafice zilnice de lucru 
pentru fiecare 'brigadă de cimp.

Asemenea acţiuni s-au întreprins 
şi In cooperativa agricolă de pro
ducţie din Armeni. „La noi — spu
nea inginerul şef al unităţii, Nicola« 
lanuşievici — membrii cooperatori 
s-au convins de importanţa aplicării 
unor cantităţi cit mai mari de îngră
şăminte pentru ridicarea fertilităţii 
solului. Şi în anul acesta, cu ţoale 
condiţiile climatice nefavorabile, pe 
suprafeţele fertilizate cu Îngrăşă
minte naturale şi erbicidate am ob
ţinut producţii bune. Astfel, pe 3) ba 
teren cultivat cu porumb pentru boa
be, o dată cu arătura de însămlnţare, 
am administrat sub. brazdă 40 tone 
îngrăşăminte organice la hectar. De. 
pe această suprafaţă am recoltat in 
medie 3 200 kg porumb boabe la 
hectar, faţă de numai 800 kg pe 
restul suprafeţelor. Chiar şi in viti
cultură am înregistrat asemenea re
zultate. Pe 3 hectare cu vită de vie, 
unde s-au aplicat în medie 30 tone 
îngrăşăminte naturale, producţia ob
ţinută a fost de 5 000 kg struguri la 
hectar". Iată argumente care ple
dează în favoarea folosirii pe scară 
largă a Îngrăşămintelor naturale. 
Din relatarea specialistului unităţii 
am desprins faptul că numai pentru 
culturile însămînţate' în toamna a- 
cestui an s-au transportat In cîmp 
şi s-au aplicat 1 553 tone îngrăşă
minte naturale. Cantităţi importante 
sínt prevăzute şi pentru culturile din 
primăvara anului 1971, numai că 
plnă la data de 9 decembrie a.c.

aici încă nu începuse transportul în 
cîmp a îngrăşămintelor naturale. Ar 
fi trebuit ca factorii de răspundere 
să fi luat din timp măsuri pentru 
folosirea din plin a mijloacelor de 
transport la realizarea planului de 
fertilizare. Nu ne îndoim că se va 
acţiona în această direcţie cu mai 
multă fermitate în zilele următoare.

Mai bine de 1 000 tone îngrăşă
minte au fost transportate In cîmp 
şi aşezate in platforme şi la coope
rativa agricolă de producţie din 
Bogaţii Român. In ziua clnd am vi
zitat unitatea se aflau la lucru 23 de 
atelaje. Printre cei mai harnici con
ductori i-am remarcat pe Dragomir 
Rotar, Moise Munteanu, Ion Bunea 
şi Vasile Scheau. Inginerul şef al 
unităţii, Ştefan Secuiu, ne spunea că 
indicatorul planificat, de ß 000 tone 
îngrăşăminte naturale prevăzute 
pentru culturile de primăvară — 40 
hectare cartofi, 60 hectare sfeclă de 
zahăr şi 50 hectare porumb pentru 
boabe — va fi depăşit. Atei s-a încetă
ţenit obiceiul să se transporte în Anpşl 
îngrăşămintele naturale1 din gospodă
riile personale ale membrilor coo
peratori. In multe cazuri la această 
acţiune contribuie fiecar* cooperator, 
cu atelajele proprii.

Dar nu în toate unităţile se acordă 
întreaga atenţie acestei importante 
acţiuni. In unele cooperative agri
cole încă nu a început transportul 
îngrăşămintelor naturale. La Alţîns, 
de exemplu, din cantitatea prevăzu
tă, de 6 800 tone, nu s-a transportat 
nimic. Ce motive ar putea invoca 
preşedintele unităţii, ing. Ovidiu 
Demian? Ilar consiliile de conducere 
ale cooperativelor agricole din Bra- 
teiu. Noul Român, Pelişor, Porum- 
bacu de Sus, Racoviţa, Scoreiu, Şa- 
roşu pe Tîrnave, Vurpăr şi din alte 
localităţi unde, de asemenea, este 
vădită lipsa de preocupare pentru 
transportul în cîmp al îngrăşămin
telor, cum îşi poţ „motiva" inacti
vitatea?

Se impune ca şi tn aceste unităţi 
factorii de conducere să întreprindă 
măsuri urgente pentru îndeplinirea 
pianului de fertilizare. Cantităţile de 
îngrăşăminte naturale prevăzute 
pentru culturile de primăvară tre
buie să fie duse în cîmp şi aşezate 
în platforme. Pentru aceasta există 
mijloace de transport suficiente în 
fiecare unitate. Va trebui ca acestea 
să fie folosite cu maximum de ran
dament pentru că numai astfel se 
va putea realiza integral planul de 
fertilizare.

P. BADEA

Festivalul filmului
(Urmare din pag I) grafice, ei să fie in permanenţă su-
-------------------------- pravegheati şi ajutaţi de organele

Cunoaştem cu toţii amploarea dez- .locale, în primul rind de către con- 
voltării cinematografiei româneşti, /  ducerile căminelor culturale şi ale
adeziunea publicului spectator la 
problematica filmelor cu tematică 
istorică sau de inspiraţie contempo
rană. Pentru a satisface cerinţa cu
noaşterii şi promovării producţiei 
cinematografice naţionale, filmele 
româneşti au fost programate intens, 
organizîndu-se, la majoritatea unită
ţilor cinematografice din festival, 
săptămlni ale filmului românesc. A- 
cestea, Împreună cu săptămînile fil
mului pentru tineret, organizate şi 
ele la numeroase cinematografe, pot 
constitui o reală bază pentru orga
nizarea de acţiuni cu caracter pa
triotic, ds dezbateri pe teme educa
tive, organizate la căminele culturale.

Succesul festivalului depinde in 
mare măsură de popularizarea care 
se va face, de felul în care vor fi 
prezentate filmele şi acţiunile orga
nizate. Operatorii săteşti dispun de 
un bogat material de reclamă, parte 
primit de la D.R.C.D.F. Bucureşti, 
parte pus la dispoziţie de întreprin
derea cinematografică judeţeană. Ei 
au primit toate indicaţiile pentru a 
face o popularizare susţinută, con
tinuă, folosind toate mijloacele e- 
Kistente. Dar e necesar ca, pe lingă 
controlul şi Îndrumarea din partea 
salariaţilor întreprinderii cinemato-

TIMPUL
Centrul meteorologici Sibiu co- , 

municăi Vreme închisă şi umedă. 
Vintul va sufla slab pînă la po
trivit din sectorul vestic. Tempe
ratura în uşoară creştere. Mini
mele vor fi cuprinse între minus 
2 şi zero grade, iar maximele vor 
oscila între plus 3 şi plus 6 grade. 
Ceaţă persistentă.

CINEMA
SIBIU: PACEAI Călugăriţa din 

Monza (orele 9,00) 11,30) 14,00; 
18,30; 19,00; 21,00); ARTA; Departe 
de lumea dezlănţuită (orele 9,30; 
12,00; 15,00; 17,30; 20,00); TINERE
TULUI: Feldmareşala (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
7 NOIEMBRIE: Adio Texas (orele

10,00; 14.00; 16,00; 18,00; 20,00);
INDEPENDENŢA: Un suris în
plină vară (orele 11,00; 14,30;
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: FROGRESULi Sen-
tinţa (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI; Drep
tul de a te naşte (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30); UNIREA: O 
întimplare (orele 10,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: In arşiţa 
nopţii (orele 11,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Lebede sălba
tice (orele 16,00 şi 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Săritură în întuneric (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA-BAI: Petrecerea (orele
17.00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Fredy şi cîn- 
tecul preriei (orele 17,00 şi 19,00).

AFOLDU DE SUS: 23 AUGUSTi 
Fratele doctorului Homer (orele
17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
17.00 Deschiderea emisiunii 

Emisiune în limba germană
18.15 Bună seara, fete!

Bună seara, băieţii
19.15 Publicitate 
19,20 1001 de seri

Emisiune pentru cei mici
19.30 Telejurnalul de seară
20.00 Tele-enciclopedia 
20,50 Frescă . . .

Din cele mai valoroase crea
ţii ale şcolii româneşti de 
dans. „Ciobănaşul", „Ctitori
tele", Luceafărul de ziuă“. 

21,10 Film serial. Incoruptibilii. 
„Antidotul"

22.00 Telejurnalul de noapte
22.15 Hochei pe gheaţă: Suedia — 

Cehoslovacia (repriza a 11-a). 
înregistrare de la Moscova

22,40 Recital Hary Belafonte
23.30 închiderea emisiunii.

şcolilor, afişajul însuşi fiind o com
ponentă a educaţiei estetice făcută 
cetăţenilor comunei. In fiecare sat 
există posibilitatea punerii la punct 
a vitrinelor existente, a reparării ce
lor deteriorate, a scrierii corecte, 
citeţe a reclamei cinematografice, 
îricît e necesar doar un plus de in
teres pentru viaţa cotidiană a loca
lităţii. Pe aceeaşi linie e de reţinut 
că activitatea cinematografică ore 
nevoie de condiţii exterioare favora
bile, organele locale trebuind să a- 
sigure încălzitul corespunzător al să
lilor, iluminatul, curăţenia etc., 
creînd spectatorilor ambianţa propice 
vizionării spectacolelor. însăşi ziua 
deschiderii festivalului, 13 decem
brie, va trebui să primească un ca
racter festiv, de adevărată sărbă
toare culturală, atît prin aspectul 
exterior, cît şi prin participarea ma
sivă a spectatorilor, în frunte cu 
conducătorii comunei şi cu intelec
tualii din localitate.

Asigurarea unor proiecţii de cali
tate, prin reviziile tehnice făcute de 

• lucrătorii de teren ai întreprinderii 
cinematografice, trebuie dublată cu 
o atentă organizare de acţiuni cul
tural-educative. Filmul, prin bogăţia 
subiectelor şi a sugestiilor, consti
tuie un material ideal, fie ca obiect 
al acţiunilor, fie ca o completare a 
altor genuri de activităţi organizate 
la căminele culturale. E o sarcină a 
intelectualilor comunei de • a folosi 
filmele artistice pentru organizarea 
de simpozioane, medalioane, con
cursuri cinematografice pe dife
rite teme. E o datorie pa
triotică să se popularizeze po
litica internă şl internaţională a 
partidului nostru, realizările orîn- 
duirii socialiste, pornindu-se de la 
filmele documentare care însoţesc 
fiecare film artistic sau sínt rulate 
sub formă de cicluri. E o necesi
tate să fie folosite cu maximum de 
eficienţă filmele de ştiinţă populari
zată, care oferă spectatorului răspuns 
clar unor probleme care-1 frămîntă 
şi oferă posibilitatea unor fructuoase 
dezbateri. Aici, şcolilor, organiza
ţiilor de pionieri şi U.T.C., căminelor 
culturale li se oferă deci un larg 
cîmp de activitate.

Festivalul filmului pentru sate are 
menirea, deci, să îmbogăţească acti
vitatea cu filmul în mediul rural, 
în aşa fel îneît, în tot timpul anu
lui, filmul să devină o permanenţă 
In .viata culturală » salului,

rs
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Uzina „Carbosin“ Copşa Mica
s angajează cu 'data de 1 ianuarie 1971:

— i n g i n e r : m e c a n i c

— INGINER e l e c t r o n i s t ,
instalaţii de automatizare

— INGINER CONSTRUCTOR, 
pentru postul He inginer diriginte coordonator. ţ

J — TEHNICIAN PRINCIPAL, I
i pentru postul de diriginte şantier — montaj tur- ţ 

bine, cazane cu aburi
— TEHNICIAN PRINCIPAL, 

diriginte pentru instalaţii electrice
— TEH NICIAN PRINCIPAL’, 

pentru instalaţii termice şi reţele tehnologice
— 2 FOCHIŞTI, pentru cazane cu aburi.

Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute de legislaţia î  
în vigoare.

s Informaţii se primesc He la biroul personal al uzinei, $ 
J telefon 17, interior 16. |

s

Uzina de reparaţii Sibiu
str. Constituţiei nr. 23 

angajează urgent:
—  U N  CONTABIL1 PRINCIPAL
—  O DACTILOGRAFĂ
—  LĂCĂTUŞI
— STRUNGARI
— FREZORI
—  M UNCITORI NECALIFICAŢI

Judecătoria Mediaş
anunţă că în 19 decembrie 1970, ora 9,00, 
la sediul respectiv, camera nr. 19,

SE VA ŢINE O SUPRALICITAŢIE 
PENTRU VÎNZAREA IMOBILULUI 
situat în Mediaş, str. M. Kogălniceanu 2 
compus din 1 cameră, bucătărie, cămară, 
veranda, hol, boxă, beci şi teren în părţi 
indivize comune de 25%, în suprafaţă 
totală de 411 m p , locuinţă în perfectă 
stare.•r ■ . ..... . • - •

Licitanţii vor depune 10% mai mult decit preţul de 
65 500 lei cu care s-a adjudecat imobilul în 5 decem
brie 1970.
Informaţii, zilnic, la telefon 15 81, sediul T.A.P.L. 
Mediaş.

M inisteru l P o ş te lo r  şi T e leco m u n ica ţiilo r
D irecţia  d e  p o ştă  
şi d ifu zarea  presei

BUCUREŞTI
organizează:

CONCURS CU PREMII

pentru realizarea machetelor grafice ale emisiunilor He 
mărci şi efecte poştale pentru 1971. în  acest scop s-au 
afişat în incinta oficiilor P.T.T.R. şi a magazinelor fi
latelice din Sibiu şi Mediaş regulamentul privind orga
nizarea acestui concurs, normele tehnice pentru reali
zarea emisiunilor de mărci şi efecte poştale, precum şi 
tematicile care fac obiectul concursului.

1.1. S. „Flamura roşie” Sibiu
str. Rîului nr. 33,

ANGAJEAZĂ:
— un economist sau inginer mecanic, pentru 

funcţia de şef serviciu aprovizionare — cu 
o vechime în funcţii economice sau tehnice 
de peste 8 ani

— un contabil principal — cu o vechime Üe 
peste 8 ani

— un inginer mecanic —  cu o  vechime de 
peste 5 ani

— lăcătuşi pentru unitatea articole de menaj 
Ocna Sibiului (Fabrica de cuţite) şi un elec
trician.

Mica pu b lic ita te
Caut urgent femeie serioasă pentru îngrijire copil mic. Sibiu, ti 
fon 1 15 24.
Soţia şi copiii anunţă cu durere încetarea din via{ă a soţului şi tatălui

ILIÉ DEAC
şi mulţumeşte rudelor, prietenilor şi în special conducerii şi colectivului 
de salariaţi de la întreprinderea „Sibiana“ pentru sprijinul acordat şi 
participarea la ceremonia de înmormintare din ziua de 9 decembrie 1970
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Azi îşi desfăşoară lucrările Conferinţa organizaţiei judeţene a U.T.C.
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S U C C E S !
Urmare din pag. 1)

toate acestea, dar vor trebui să 
vadă în etapele trecute acel mie* 
valoros, capabil a dărui trăinicie 
planurilor activităţilor de mîine. 
Căci realizările, succesele, ex
perienţa de pînă acum trebuie 
gîndite în perspectiva cerinţe
lor anilor viitori. Mal ales pen
tru că mai sínt destule rezerve, 
suficiente spaţii de acţiune care 
pot fi mai bine orientate. Sínt 
încă atîtea modalităţi de a face 
prezenţa noastră mai presti
gioasă atit în munca din uzine, 
din laboratoare şi de pe ogoare, 
cit şi pe băncile amfiteatrelor 
şi sălilor de clasă.

Intre dezbaterile voastre, 
dragi tovarăşi ai noştri mai ti
neri, educaţia prin muncă şi 
pentru muncă va trebui să o- 
cupe spaţiul cel mai întins. 
Toate activităţile ideologice, 
politico-educative, acţiunile şi 
procedeele de lucru trebuie să 
rezulte din necesităţile reale 
ale locurilor în care vă desfă
şuraţi viaţa şi munca, din stu
diul atent al acelor realităţi şi 
deziderate.

Nu trebuie să uităm, desigur, 
că, uneori, între intenţii şi fap
te apar prea lungi etape, că pe 
caţea aceasta se cer create con
diţii; nu trebuie scăpat din ve
dere că planurile şi programele, 
oricît de valoroase, nu împing 
înainte lucrul fără a fi primit 
girul transpunerii faptice.

Prezenţa tînără se măsoară 
cu fapta, cu ghidul înaripat de
venit acţiune. Nu mirajul rea
lizării fără efort, nu duşmănia 
cu timpul care trece implacabil

poate caracteriza tinereţea. Un 
singur dicton, ridicat la rang 
de principiu! «faptele să vor
bească“ — poate să vă ofere 
satisfacţia plenarei realizări.

Conferinţa organizaţiei jude
ţene Sibiu a Uniunii Tineretu
lui Comunist poate şi trebuie să 
jaloneze drumurile viitoare în aşa 
măsură îneît toţi cei care vă pri
vesc azi cu solicitudine şi grijă, 
comuniştii, Comitetul judeţean 
de partid, conducătorii locurilor 
de muncă, dascălii, părinţii să 
fie în măsură să spună mîine 
că viaţa voastră, munca voastră 
se apropie de idealuj veşnic tî- 
năr al realizării în societate.

. . .  Mîine ne aşteaptă alte o- 
biective de realizat, începem nu 
peste multă vreme o nouă etapă 
de 5 ani, călăuziţi de ghidul de 
a face din, aceste locuri, din 
toate locurile patriei noastre 
dragi, meleaguri ale bucuriei 
şi ale progresului. Să nu uitaţi 
o clipă acest deziderat!

Umăr lingă umăr, muncitor, 
ţăran, inginer, economist, elev, 
profesor, ostaş — indiferent 
cum a sunat prima vorbă ma
ternă pe care aţi auzit-o — să 
adăugaţi gloriei trecutului de 
luptă al organizaţiei voastre, 
gloria faptei de azi şi de mîine, 
relieful ei însufleţitor ca o con
tribuţie de recunoştinţă faţă de 
partidul nostru care v-a asigu
rat condiţii de studiu, muncă 
şi viaţă cum n-au cunoscut ni- 
cicînd tinerii României de ieri.

Dorind spor şi eficienţă lu
crărilor conferinţei, adăugăm 
urarea ca munca voastră de 
mîine să-şi găsească albia de
plinei realizări.
SUCCES!
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DIN TOATA
ALEXANDRU OPREAN, maistru la 

uzina .Independenţa*: Lucrez alături 
de colegii din generaţia tlnără de 
mal mulţi an!. Ii cunosc pe tineri 
destul de bine şi tocmai de aceea 
aş vrea să le fac şl cîteva recoman
dări pentru conferinţă. O primă pro
blemă. De obicei, tinerii sínt ajutaţi 
de către maiştri numai atunci cînd 
trebuie executate piese mai grele. 
Unii dintre ei n-au curajul să ceară 
ajutorul necesar chiar atunci cînd e 
limpede că au nevoie de el. Tinerii 
vin din şcoală cu un bagaj de cu
noştinţe insuficient adecvat locului 
nou de muncă. E de văzut ce mă
suri s-ar putea lua, ce initiative
pentru continuarea profesionalizării 
poate aduce organizaţia U.T.C. Căci 
elementele noi (în ultimii doi ani) 
apărute în domeniul activităţii pro
fesionale, sínt prea puţine. Olimpia
dele pe meserii sínt un bun în
ceput; ele ar trebui neapărat lărgite. 
Dezbateri ca „Folosirea judicioasă a 
metalului*, „Lipsa din producţie şi 
implicaţiile ei în realizarea sarcini
lor", „Cum să eliminăm rebuturile?* 
— trebuie să aibă loc în toate uzi
nele. Şi să fie bine organizate, cu 
exemple concrete. Organizaţia U.T.C. 
trebuie să fie aceea care să stimu
leze transmiterea experienţei de ia 
muncitorii mai vîrstnici la cei mai 
tineri.

Există mari rezerve în ceea ce
priveşte prezenţa tinerilor în viata
unităţilor economice. Aceste multe- 
posibilităţi trebuie scoase în evi
dentă la această conferinţă.

*

HERMANN SCHMIDT, director ad
junct la Liceul „Gheorghe l.azăr" din 
Sibiu: La liceul nostru învaţă îm
preună elevi români şi germani. A- 
ceştia — aidoma părinţilor lor care, 
umăr la umăr, muncesc cu entuziasm 
pentru înflorirea judeţului, a patriei 
noastre — se străduiesc să-şi însu
şească bazele ştiinţelor cu niuliă 
conştiinciozitate. S-a născut în şcoala 
no*st*ă>.o prietenie inlre elev i, o cu
noaştere şi o înţelegere demne de 
admiraţie. Tineri elevi români în
vaţă în clase, cu elevi germani, se

ajută, participă la întruniri Împreună, 
merg în excursii şl, cu siguranţă, nu 
există Intre el nici o barieră. Dar mi 
se pare totuşi că acest avantaj al le
găturii sufleteşti create, nu este fruc
tificat In suficientă măsură. Mă gln- 
desc la posibilitatea Învăţării limbi
lor străine. Elevii s-ar putea ajuta 
mult mai mult între el, în acest do
meniu. Şi n-ar fi de loc rău (dim
potrivă!) dacă la Conferinţa jude
ţeană U.T.C. Sibiu s-ar discuta şi a- 
cest aspect major. Adică, ce ar tre
bui să facă organizaţiile U.T.C. pen
tru organizarea unor activităţi extra- 
şcolare care să favorizeze şi mai 
mult apropierea, afecţiunea, înţele
gerea, prietenia. Mai multă iniţia
tivă în acest sens şi mai mult curaj. 
Cred că posibilităţi' există, avem pro
fesori buni, pricepuţi, cu experienţă, 
care ar da cu plăcere ajutorul ne
cesar.

*

LAURIAN . MAGDEA, procuror: 
Conferinţa organizaţiei judeţene 
U.T.C. ar trebui să dezbată — după 
opinia noastră — şi activitatea de 
asigurare a unui climat favorabil res
pectării regulilor de convieţuire so
cială şi comportării civilizate a tine
rilor în societate.

Acest forum al ţinereţii, făcînd bi
lanţul activităţii de educaţie cetă
ţenească, desfăşurată de organizaţiile 
tbT.C., poate constitui un larg schimb 
de opinii, iniţiative valoroase şi idei, 
tie diversificare a acţiunilor educa
tive ce se preconizează pentru acti
vitatea de viitor.

Personalitatea tînărulul, purttnd în
totdeauna amprenta familiei, şcolii, 
organizaţiei de pionieri şi U.T.C., 
trebuie întregită. Or, să nu uităm 
că la virsta cînd tînărul muncitor 
intră în producţie, el are multe de 
învăţat. Trebuie ajutaţi, altfel unit 
din ei se abat de la firesc, încalcă 
regulile respectului civic.

Ce metode trebuie aplicate în 
acest domeniu şi cum să-i' Încadrăm 
pe toţi tinerii în mersul normal al 
■lucrărilor? Iată .o altă problemă care 
•-sîntem siguri -că-i va preocupa ,pe, 
utecişti la conferinţa lor. Influenţa 
mediului social asupra tînărului, fru
museţea morală a personalităţii,. o

INIMA
eficienţi sporită •  acţiunilor «duca- 
tJv* ce *« Întreprind, »Int, d« ase
menea, probleme majore pe care ti
nerii e bine iS 1* dezbată.

*

VIORICA GUŞU, profesoară la Li
ceul .Octavian Goga" Sibiu: Ca tot
deauna cînd tinerii se lntilnesc la 
sfat, noi cel care la sîntem părinţi 
spirituali, aşteptăm cu emoţie să ve
dem cum l-am crescut, cit de sus se 
Înalţă pe aripile dăruite din toată 
inima. Se vor dovedi, sondînd adîn- 
cimea înfăptuirilor despre care sínt 
chemaţi să dea seamă, destul de în
ţelepţi? Vor demonstra, oare, destulă 
responsabilitate şi tărie, recunoscînd 
slăbiciunile şi, mai ales, analizând 
cauzele care le-au generat?

Mărturisind încrederea mea în pri
sosul de energie şi generozitate, în 
nesfîrşitele rezerve de entuziasm şi 
putere de muncă ale tineretului îmi 
îngădui să le împărtăşesc participan
ţilor la conferinţă cîteva gînduri:
» Viaţa .este o încleştare cu noi în
şine, cu propriile noastre slăbiciuni.

Am asistat recent la 0 interesantă 
oră de dirigenţie din liceul nostru şi 
am avut bucuria să constat că mulţi 
dintre viitorii absolvenţi înţeleg ce 
loc important ocupă, în existenta 
noastră, — munca, perseverenţa şi 
voinţa. „Cînd este voinţă, este şi 
cale de mers*, spunea B. Shaw. Iată 
„formula magică* în stare să cuce
rească atitea cetăţi, aparent inexpug
nabile, pentru unii tineri: a cunoaş
terii, a ştiinţei, e culturii.

Cred că la Conferinţa judeţeană 
U.T.C. ar trebui discutate şi modali
tăţile de consumare şl preferinţele 
de petrecere a timpului liber. In ce 
măsură organizaţiile U.T.C. din şcoli 
studiază preferinţele elevilor şi dacă 
nu cumva diferenţierile de vlrslă pot 
fi hotărîtoare in acţiunile ce se în
treprind. Liceul nostru are o bogată 
tradiţie în studierea matematicii. fŞIiu 
eu, mă glndesc că de la nivelul Co
mitetului judeţean U.T.C. ar putea 
pleca iniţiative valoroase şl în acest 
sens. La acestea se pot adăuga pro
blem qjft. respectării,., regulamentelor 
şcolare şi a luplei, strădaniei ule- 
cişiilor din şcoli pentru întărirea 
prestigiului unităţii în care învaţă.

Gînduri ale unor

IOAN BISORCA, muncitor I» 
„Automecanlca" Mediaş: Dacă In 
cea mai mare parte tinerii munci
tori sínt pregătiţi pentru viaţa de 
uzină, în care se Integrează cu 
cţestulă uşurinţă, nu acelaşi lucru 
se poate spune — aşa cred eu — 
despre i pregătirea lor etică. Mă re
fer, în special, la o anume „mo
rală practică", la comportarea în 
cele. mai diverse situaţii: acasă, pe 
stradă, în autobuz sau tren, în lo
calurile publice, intr-un grup de 
vîrstnici, faţă de fete etc. Dacă am 
recunoaşte cinstit că foarte mulţi 
tineri sínt lipsiţi de maniere, ba 
mai mult, chiar le sfidează, şi în 
dezbaterile noastre am pleca de la 
această realitate, atunci concluziile 
educative, practicd ar răspunde în- 
tr-un grad superior necesităţilor. 
Atunci, sínt sigur, şi acţiunile pe 
cârc organizăm în acsst scop 
ar avea eficienţa scontată. Mă gîn- 
desc la un dialog sincer, deschis, 
verbal sau prin presă, intre tineri, 
între tineri şi vîrstnici, între băieţi şi 
fete, care să elucideze nu numai 
cerinţele privind comportarea dar 
să vină şi cu soluţii, cu exempli
ficări concrete, cu forme de muncă 
atractive.

Cred că organizaţia U.T.C. tre
buie să se ocupe mai mult de ti
nerii navetişti care, prin forţa îm
prejurării, scapă din sfera influen
ţelor educative. Forme de activi
tate cu aceştia trebuie să se gă
sească. Principal e ca noi toţi să 
le căutăm cu toată sinceritatea şi 
îndrăzneala.

ELENA FONOAGE, cooperatoare 
I« C.A.P. Şura Mare: Noi, tinerii 
utecişti din comuna Şura Mare 
şi din satele aparţinătoare, care lu
crăm In cooperativele agricole dţ 
producţie, am primit cu bucurie — 
deopotrivă cu tineretul din întreaga 
noastră patrie — Expunerea tova
răşului Nicolae C.eauşescu cu pri
vire la îmbunătăţirea organizării, 
planificării şi conducerii agricul
turii. Prin noile condiţii cs? se vor 
crea în agricultura ţării noastre, 
prin posibilitatea realizării de că
tre cooperatori a unui venit ga
rantat, în satele şi comunele jude
ţului nostru va înflori şi mai mult 
viaţa tinerilor, a organizaţiilor de 
tineret. Din discuţiile pe care 
le-am avut de curînd cu unii ute
cişti care lucrează în unitatea 
noastră am reţinut că aceştia sínt 
hotărîţi să se dedice muncii ogoa
relor, ceea ce înseamnă că fiecare 
— mecanizatori, conductori de 
atelaje, tineri din sectorul zooteh
nic sau din brigăzile de cîmp — 
au înţeles şi aprobat chemarea 
partidului. Pornind de la aceste 
premise, consider că va fi necesar 
să se treacă la o etapă nouă, su
perioară, în organizarea muncii cu 
tineretul sătesc, să se pună nn 
accent mai mare pe viaţa internă 
de organizaţie, în aşa fel îneît 
acţiunile în domeniile muncii şi 
cultural-distractiv să se îmbogă
ţească, primind un Conţinut nou, 
mai strîns legat de realitate. Cred 
că aceste acţiuni trebuie să ur
meze — aşa cum ne învaţă parti
dul — calea firească, adică, repet, 
să fie izvorîte din nevoile vieţii.

participanţi la conferinţă

MARIAN TOMI, student al Fa
cultăţii de filologie-istorie Sibiu: 
Sîntem în al doilea an de studen
ţie, ceea ce poate însemna că exa
menul începutului l-am trecut. Au 
rămas însă, atîtea idealuri, multe 
entuziaste năzuinţi cu care am por
nit la drum şi pe care ni le dorim 
îndeplinitei

Iată de ce consider că ar fi bine 
dacă, in cadrul dezbaterilor Con
ferinţei judeţene a U.T.C.. ca for 
al analizei profunde a mutaţiilor 
produse în viaţa şi activitatea or
ganizaţiilor de tineret, s-ar acorda 
atenţie lărgirii sferei activităţii 
ştiinţifice a studenţilor, dezvoltării 
sistemului de informare ştiinţifică 
specific obiectivelor şi sarcinilor 
noastre, crearea unui cadru de 
dezvoltare a cercetării studenţeşti. 
Spunînd acestea _ mă gîndesc la 
noul profil pe care ar trţjjui să-l 
aibă în viitor studentul, acela de 
student-cercetător.

De asemenea, este necesar peh- 
tru formarea unui climat studen
ţesc mai pronunţat, pentru o par
ticipare mai largă a studenţilor la 
viaţa spirituală a Sibiului găsirea 
şi asigurarea unor condiţii de în
trepătrundere a preocupărilor pro
fesionale cu cele extraprofesionale 
ale studenţilor, de accentuare şi 
stabilire a unor relaţii permanente 
cu celelalte categorii de tineri.

Irt acest sens, fără îndoială, orga
nele judeţean şi municipal ale 
Uniunii Tineretului Comunist, ar 
putea găsi modalităţile practice de 
ajutor pentru ca noi, studenţii din 
cel mai nou centru universitar să 
găsim climatul propice pregătirii 
noastre. Ar fi o contribuţie, sau 
mai precis o autocontribuţie la 
realizarea propriilor noastre dezi
derate.

ANTOANETA COSMA, elev» la 
Liceul teoretic din Copşa Mică:
Problemele care aş dori să reţină 
atenţia Conferinţei Judeţene a 
U.T.C. sínt numeroase. Deşi sínt 
elevă, nu mă voi referi numai la 
acelea care îi interesează pe ute- 
ciştii din şcoli, deoarece am im
presia că ele pot fi grupate şi în 
funcţie de un criteriu mai larg. 
In Liceul de cultură generală din 
Copşa Mică învaţă un număr de 
285 utecişti, care sínt antrenaţi de 
către organizaţia de tineret şi ca
drele didactice din şcoală la multi
ple acţiuni politice, patriotice, cu 
caracter ştiinţific, cultural-artistic 
sau sportiv. Aceste activităţi sínt, 
desigur, adecvate calităţii noastre 
de elevi şi răspund într-o oare
care măsură scopurilor pentru care 
sínt înfiinţate. Am spus „într-o 
oarecare măsură“ şi am să mă ex
plic. Consider că viaţa U.T.C. în- 
tr-un oraş industrial cum este 
Copşa Mică nu trebuie să se limi
teze la activităţi disparate. Cred 
eâ afirmaţia de mai sus este vala
bilă şi pentru tinerii utecişti din 
alte oraşe — muncitori, elevi, stu
denţi etc. — care nu simt întot
deauna că în localitatea în care 
trăiesc şi muncesc, acţionează ca 
un front unit* Se face, deci, în 
acest sens prea puţin, prea sectar, 
aş zice, pentru contopirea elanuri
lor noastre creatoare într-un şuvoi 
unic, plin de forţă, de fantezie şi 
vibrînd de viaţă. Un singur exem
plu: clubul tineretului din oraşul 
nostru este fictiv, lipsit de func
ţionalitate, rigid, dar, mai ales, in
activ. Dar, despre acestea şi încă 
despre multe alte chestiuni mă 
voi referi în concret la conferinţă.

IOAN VAJNAK, elev la Şcoala 
tehnică  de m aiştri a uzinei „Inde
pendenţa": Dată fiind  ex p erien ţa  

tinerilor m uncito ri din anii de 
şcoală profesională, cit şt din p ro 
ducţie, n-ar fi lipsit de interes 
dacă în luările de cuvînt ale par
ticipanţilor la conferinţă s-ar vorbi 
mai pe la rg  despre m etodele de 
m uncă pe care  le aplică tin e rii în 
cad ru l ac tiv ită ţii ce o desfăşoară. 
Cine nu vrea să afle cum se poate 
obţine un randament sporit prin- 
tr-un efort de muncă mai mic? In 
acest sens, voi arăta unele  aspecte 
din munca mea şi a colegilor de 
şcoală, aspecte care au facilitat 
obţinerea unor bune rezultate în 
producţie; B unăoară, s-ar cîştiga 
m ult dacă tin e rii m uncitori ar 
căuta să se perfecţioneze profesio
nal p rin  com pletarea  cunoştin ţe lo r 
practice  cu no ţiun i teoretice. De 
pildă, o serie întreagă de defec
ţiuni ale organelor unor maşini se 
datoresc solicitărilor mari la care 
sínt supuse. Cunoscînd interdepen
denţa dintre ele, muncitorul ar 
putea să le evite printr-o acţio
nare parţială,

Totodată, complexitatea şi multi
tudinea utilajelor reclamă şi cu
noaşterea unor aspecte legate de 
organizarea producţiei şi a mun
ţii. Numai astfel, avînd un orizont 
cît mai larg, tînărul muncitor va 
izbuti să ţină pas cu progresul 
tehnic, să se simtă stăpîn pe me
serie. Asupra tuturor acestor as
pecte legate de pregătirea tineri
lor muncitori — dar şi asupra al
tora de aceeaşi natură, conferinţa 
noastră va trebui să se pronunţe.

în lumina proiectului noului Sfahit al U.T.C.

R oluri
sporite

tn viaţa tineretului, a societă
ţii noastre, Uniunea Tineretului 
Comunist şi-a dobîndit un loc de 
mare Însemnătate, pe măsura 
răspunderilor multiple cărora ti
neretul trebuie să le facă faţă, 
pe măsura sarcinilor trasate tine
rimii, poporului întreg de către 
partid.

In acest sens, proiectul noului 
Statut al U.T.C., supus dezbaterii 
membrilor organizaţiei, aduce cî
teva elemente noi, menite a con
feri organizaţiei noastre capaci
tatea de cuprindere mai bund a 
complexului de sarcini ce revin 
tinerelului In opera de construire 
a societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate.

In noul proiect da Statut, ca o 
expresie a dezvoltării şi adincirii 
democraţiei organizaţiei noastre, 
se dă o nouă extindere şi un mai 
cuprinzător conţinut drepturilor 
membrilor organizaţiei, se acordă, 
astfel, organizaţiilor U.T.C. drep
tul de a discuta şi propune can
didaţi pentru organele de condu
cere imediat superioare, confe
rinţele fiind chemate să discute 
candidaturile propuse de adună
rile şi conferinţele subordonate.

O atenţie mai mare se acordă 
întăririi organizaţiilor U.T.C., 
creşterii rolului acestora in în
treaga viată a tineretului/ In a-

cest sens, primirea In Uniunea
Tineretului Comunist se tace la 
cererea tînărulul şi se hotărăşte, 
In mod strict Individual, de către 
adunarea generală.

Mi se par deosebit de impor
tante acele prevederi ale proiec
tului care pretind organizaţiilor 
U.T.C. să ţină seama In mal mare 
măsură de specificul muncii In 
rlndurlle tineretului de diferite 
profesii şt vlrste, cu atit de mul
tiple preocupări.

Desigur, conferinţa organizaţiei 
noaslre judeţene, delegaţii la 
conferinţă trebuie să dezbată 
prevederile noului protect de 
Statut, să se pronunţe asupra 
cîmpului larg pe care-1 îmbracă 
activitatea organizaţiei noastre. 
Pentru că avem convingerea că 
Congresul al IX-lea al U.T.C. va 
însemna un moment Important In 
activitatea în rîndurile tineretu
lui, că documentele ce se vor e- 
labora vor contribui la ridicarea 
pe o treaptă superioară a pre
zenţei tineretului în viaţa econo
mică şi social-politică •  patriei 
noaslre.

CLARIS Srom-EATTO 
prim-secreta» 

al Comitetului municipal 
Elbiu «1 U.T.a

-A

Ştafeta pasiunii
Cîteva încăperi de la parterul 

„Casei Artelor* din. Sibiu găzdu
iesc zilele acestea o interesantă 
expoziţie a tineretului din judeţul 
nostru. Tineri utecişti din 14 În
treprinderi industriale şi 5 şcoli 
pr©f«si*>fla4e'- reuşesc, «pfcus. produ
sele ce le prezintă, să ofere vi
zitatorului o secvenţă din atmo
sfera de larg interes pentru nou, 
pentru creaţie. Indiferent de ra
mura industrială unde activează, 
indiferent de profesia ce o au 
realizatorii tineri, exponatele glă- 
suiesc despre măiestria acestor 
meseriaşi înzestraţi, despre origi
nalitatea lucrărilor, răbdarea şi 
iscusinţa lor, puterea de dăruire 
şl pasiunea care le-au izvodit. 
Cum altfel ar putea fi explicate 
inovaţiile tinerilor Mihai Bal- 
bierer şi Roland Regensborger de 
la C.E.I.L. Sibiu care, prin execu
tarea unui dispozitiv pentru me
canizarea sculpturii picioarelor 
corpurilor sufrageriei stil 820, au 
obţinut o eficienţă economică a- 
nuală de aproape 25 000 lei; sau 
a lui loan Radu şi loan Baba de 
la U.P.A.S. care, modificînd cons
trucţia ţevilor distanţiere de la 
bridele d* arcuri lamelare, au a-

dus o eficienţă de 813 155 Iei. Şl
enumerarea poate conţinu* e- 
levul maistru .Vasile Albu Oa la 
Grupul şcolar petrol-chimie Me
diaş, Constantin Belgiu de la a- 
ceeaşi şcoală sau -cu elevei* Ma
ria Waning des-.la
Grupul şcolai_M.I.U. Sibiu şi mulţi 
alţii care eu ţesut în obiectele 
prezentate dragostea Iot de fru- 
moş şi aplecarea pentru lucru 
trainic, dovedind că rezultatul u- 
nor căutări îndelungate nu poate 
lua decît forma îngemănată ■ 
utilului şi a frumosului.

Competenţa tinerilor ta inova
ţia tehnică, numărul mare al *e- 
ţlunilor organizate (milioanele de 
ore de muncă patriotică efedtuat*, 
olimpiade şi concursuri pe teme 
profesionale etc.) creează o am
bianţă de prestigiu economic şi 
tehnic expoziţiei, lăsîndu-ne im
presia unei autentica competiţii 
o afirmării. Relief pregnant pri
vind participarea la tumultul 
productiv al judeţului, acel mă
nunchi de realizatori şi realizări 
ne oferă garanţia că ştafeta is
cusinţei şi a hărniciei se «flă în 
mîini bune.

. . ........ .. ......... mmm.»
■; . £  *2#

V a ca  ea (a  — u n  
„ a n o tim p  a l  b u c u r ie i“

Cunoaşterea din vreme a prefe
rinţelor, sondarea opiniei elevilor 
cu privire la modul cum doresc 
să-şi petreacă vacanta, alcătuirea 
unor planuri realiste şi în ace
laşi timp îndrăzneţe — slnt pri
mii paşi pe care i-am parcurs pe 
calea „alcătuirii" unei vacanţe 
de neuitat. In „joaca vacanţei“, 
sub nenumăratele ei chipuri, ado
lescenţii vor avea depline posi
bilităţi de a se manifesta nestin
gherit, îşi vor putea pune la în
cercare inteligenţa, energia, pa
siunile.

începem trecerea în revistă cu 
un gen de activitate intrată deja 
In tradiţie — cluburile pe inte
rese. Potrivit dorinţelor dictate de 
preferinţe şi înclinaţii, cluburile 
elevilor de la liceele din Sibiu, 
cluburile tinerelului din Mediaş 
şi Cisnădie se anunţă cu o acti
vitate pe cit de bogată şi va
riată, pe atit de atractivă, dis
tractivă şi instructivă.

Sălile de sport, bibliotecile, să
lile de dans, audiţiile muzicale, 
concursurile pe diferite teme pro
puse de elevi, cursurile de dan
suri populare şi moderne sínt cî
teva din posibilităţile de petre
cere a timpului liber în acest 
cadru.

Spectacolele vizionate Ia Tea
trul de stat sau la cluburile din 
localităţi, serbările şcolare orga
nizate în cinstea zilei de 30 De
cembrie, audierea concertelor 
simfonice prezentate de Filarmo
nica de stat din Sibiu şi Festiva
lul filmului pentru elevi, organi
zat în municipiile Sibiu şi Me
diaş sínt un alb grup de acţiuni 
spre care se vor îndrepta opţiu
nile elevilor.

E de la sine înţeles că ano
timpul fulgilor de ne* creează

mari posibilităţi d* manifestară a
bucuriei şi entuziasmului. De a- 
ceea organizatorii vor omenaja 
patinoare, concursuri de săniuţe, 
tabere de schi, în colaborare cu 
I.B.C. „Păltiniş*, la cabanei* de la 
Prejba, Păltiniş, Sîmbăta şi ca
bana Liceului de cultură generală 
din Cisnădie, amenajată în fru
moasa vale a Lotrioarei. Elevii 
liceelor 1 şi 2 din Mediaş, 
„Gheorghe Lazăr", „Octavian Go
ga" şi nr. 2 din Sibiu, CSsnădie 
şi altele, sub conducerea şi în
drumarea pasionată a cadrelor di
dactice, vor respira aerul ozonat 
al înălţimilor, vor pluti în voie 
pe valurile zăpezilor montane.

Un punct culminant în această 
perioadă îl va constitui „Carna
valul fulgilor de nea", organizat 
în ziua de 3 ianuarie în munici
piile Sibiu şi Mediaş.

Incercînd să jalonăm numai 
cîteva din preocupările majore 
din cadrul vacanţei, intenţionăm 
să atragem atenţia activelor 
U.T.C. din şcoli şi în special a 
consiliilor pentru munca în rîn- 
dul elevilor că au posibilitatea şi. 
datoria să-şi aducă din plin contri
buţia la buna organizare şi des
făşurare a activităţilor din cadrul 
vacantei ,dé iarnă, în aşa fel îneît 
trimestrul al 11-lea să fie întîm- 
pihat cu forţe refăcute, cu dorinţa 
vie de a obţine noi succese în 
îndeplinirea principalei dalorii a 
elevilor: însuşirea de noi cunoş
tinţe.

Dar, bineînţeles, pe această 
temă, delegaţii la conferinţă, in- 
.Vitaţii au cuvin tu l. . .

ION BRAICU
secretar al Comitetului judeţean 

Sibiu al U.T.C.
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Comunicat comun 
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fGfitnare din pag. I)
meniul colaborării şl cooperării eco
nomice.

Subliniind importanţa schimburilor 
culturale pentru mai buna cunoaş
tere şi apropiere între popoare, cei 
doi şefi de stat au evidenţiat do
rinţa reciprocă de a intensifica şi 
extinde cooperarea în domeniile în- 
văţămîntului, tineretului şi sportu
lui, formării de cadre şi sănătăţii 
publice.

In vederea lărgirii cadrului juridic 
al relaţiilor dintre cele două state, 
părţile au convenit să se încheie o 
convenţie de asistenţă juridică, un 
acord privind transporturile aeriene, 
un acord de cooperare în domeniul 
turismului şi o înţelegere de facili
tare reciprocă a formalităţilor de că
lătorie pentru cetăţenii celor două 
ţări.

Cei doi şefi de stat au relevat cu 
satisfacţie că politica externă a ţă
rilor lor se bazează pe principiile 
unanim recunoscute ale dreptului in
ternaţional. Ei şi-au reafirmat con
vingerea că dezvoltarea relaţiilor bi
laterale între toate statele, indife
rent de sistemul lor social, contri
buie la asigurarea progresului con
tinuu al fiecărui stat şi al întregii 
umanităţi, la instaurarea unui climat 
de pace şi securitate internaţională. 
Ei au declarat că pentru realizarea 
acestor obiective majore este nece
sar ca relaţiile dintre toate statele 
să fie bazate pe respectarea princi
piilor independentei şi suveranităţii 
naţionale, a egalităţii în drepturi, 
neamestecului în treburile interne, 
el respectării dreptului sacru al fie
cărui popor de a-şi hotărî în mod 
liber destinul..

In spiritul declaraţiilor Organiza
ţiei Naţiunilor Unite, adoptate cu 
ocazia recentei sesiuni jubiliare, cei 
doi şefi de stat s-au pronunţat pen
tru excluderea folosirii forţei, a a- 
menintării cu forţa şi a politicii de 
dictat în viaţa internaţională, pentru 
■rezolvarea pe cale paşnică a dife
rendelor.

Examinînd situaţia internaţională, 
cele două părţi au subliniat ataşa
mentul lor deplin faţă de apărarea 
şi consolidarea păcii şi securităţii 
internaţionale.

Cei doi şefi de stat au relevat 
creşterea rolului ţărilor mici şi mij
locii în viaţa internaţională şi au 
declarat că toate statele pot şi tre
buie să-şi aducă contribuţia la re
glementarea problemelor contempo
raneităţii.

Examinînd situaţia din Orientul 
Apropiat, cele două părţi s-au pro
nunţat pentru soluţionarea tuturor 
problemelor din această regiune în 
conformitate cu principiile Cartei şi 
cu rezoluţiile corespunzătoare ale 
Consiliului de Securitate Şi Adunării 
Generale a Organizaţiei Naţiunilor 
Unite, în interesul salvgardării păcii 
în lume. Ele au reliefat, totodată, 
că, pentru realizarea unei păci du
rabile în Orientul Apropiat, este ne
cesar să se soluţioneze problema 
poporului palestinian în conformitate 
cu interesele şi' aspiraţiile lui 
naţionale, asigurîndu-i-se dreptul la 
autodeterminare, inclusiv dreptul de 
a-şi forma un stat naţional propriu.

Cél doi şefi de stat s-au pronunţat 
pentru încetarea oricărei intervenţii 
străine în Indochina, pentru regle
mentarea pe cale paşnică a conflic
tului, în conformitate cu acordurile 
de la Geneva, astfel incit popoarele 
vietnamez, laoţian şi cambodgian să 
poată exercita în mod liber dreptul 
de a hotărî ele însele asupra desti
nelor lor, fără nici un amestec din 
afară.

Dînd o înaltă apreciere prefacerilor 
profund înnoitoare ce au loc pe 
continentul african, cele două părţi 
•u reafirmat simpatia şi sprijinul 
for faţă de lupta tinerelor state 
pentru apărarea şi consolidarea in
dependenţei lor naţionale, împotriva 
colonialismului şi neocolonialismu- 
Uui, pentru progres economic, social 
şi cultural. Cele două părţi condam
nă în mod special agresiunea a că
rei victimă a fost recent Republica

Guineea şi au reafirmat solidaritatea 
guvernelor şl popoarelor României 
şi Marocului cu lupta dusă de po
porul guineez pentru apărarea inde
pendenţei şi integrităţii teritoriului 
său.

Ele au exprimat solidaritatea şi 
sprijinul popoarelor lor faţă de lupta 
dreaptă a popoarelor din Angola, 
Mozambic, Guineea Bissau, Namibia 
şi din alte teritorii coloniale, împo
triva asupririi străine, pentru cuce
rirea independenţei naţionale şi 
înfăptuirea năzuinţelor lor legitime 
de libertate şi progres.

Ele au condamnat politica de dis
criminare rasială şi de apartheid 
dusă de regimurile rasiste minoritare 
din Republica Sud-Africană şi Rho
desia, încălcarea flagrantă a drep
turilor omului în aceste teritorii.

Denuntînd colonialismul şi neoco- 
lonialismul, părţile au apreciat că 
trebuie întreprinse acţiuni concrete 
şi imediate în vederea aplicării de
claraţiei O.N.U. privind acordarea 
independenţei ţărilor şi popoarelor 
coloniale şi a rezoluţiilor Naţiunilor 
Unite privind decolonizarea.

Apreciind cursul favorabil al pre
gătirilor în vederea convocării unei 
conferinţe general-europene şi efor
turile statelor din Europa pentru 
realizarea securităţii pe acest con
tinent, cele doua părţi au declarat 
că înfăptuirea acestui obiectiv major 
al popoarelor europene ar contribui 
în mare măsură la crearea unui cli
mat de pace şi securitate în întreaga 
lume. Ele au subliniat că securitatea 
internaţională trebuie să fie con
cepută ca un sistem de angajamente 
ferme din partea tuturor statelor şi 
a unor măsuri concrete care să o- 
fere fiecărui stat garanţii pentru 
dezvoltarea paşnică, intr-un climat, 
de destindere, înţelegere şi coope- 
tare.

Subliniind interesul şi importanţa 
pe care o acordă relaţiilor de bună 
vecinătate şi raporturilor de coope
rare economică, culturală şi tehnică 
pe plan regional între state suvera
ne, cele două părţi au declarat că 
vor acţiona în continuare pentru 
dezvoltarea relaţiilor de prietenie 
între ţările din Balcani şi respectiv 
din Maghreb, în interesul păcii, 
securităţii şi înţelegerii internaţio
nale.

Cei doi şefi de stat au subliniat 
necesitatea intensificării negocierilor 
pentru dezarmare şi întreprinderii de 
acţiuni concrete pentru a se ajunge 
ia un acord privind dezarmarea ge
nerală şi, în primul rînd, dezarmarea 
nucleară, sub control internaţional. 
Ei consideră că oprirea cursei înar
mărilor, reducerea bugetelor milita
re, interzicerea folosirii armelor ato
mice, încetarea producţiei şi lichi
darea stocurilor acumulate, crearea 
unor zone denuclearizate, abolirea 
blocurilor militare ca şi alte măsuri 
de dezarmare ar contribui la instau
rarea unui climat de încredere şi 
securitate între naţiuni, la realizarea 
păcii în lume, a progresului econo
mic şi social al omenirii, în mod 
deosebit al ţărilor in curs de dez
voltare. In acest scop, cele două 
părţi au hotărît să-şi concerteze 
eforturile în cadrul Comitetului de 
dezarmare, ale cărui membre sint.

Cele două părţi au subliniat că 
pentru creşterea rolului Organizaţiei 
Naţiunilor Unite este necesar ca a- 
ceastă organizaţie să-şi intensifice 
activitatea în direcţia asigurării 
păcii, garantării securităţii şi extin
derii cooperării, respectării întoc
mai a principiilor Cartei, în acest 
sens, părţile consideră că pentru a 
fi mai eficace Organizaţia mondială 
trebuie să devină universală şi s-au 
pronunţat îndeosebi pentru restabi
lirea drepturilor legitime ale Repu
blicii Populare Chineze în cadrul 
O.N.U. şi al organismelor acesteia.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu, şi Maiestatea Sa 
regele Hassan al Il-lea apreciază că 
lichidarea subdezvoltării şi a deca
lajului dintre ţările în curs de dez
voltare şi ţările dezvoltate are o 
mare importanţă pentru progresul 
umanităţii şi instaurarea unei păci 
durabile în lume.

Părţile au apreciat că vizita- ofi
cială a preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu în Maroc şi schimburile 
de vederi ce au avut loc cu acest 
prilej constituie o etapă importantă 
în dezvoltarea relaţiilor de prietenie 
româno-marocane, o contribuţie la 
realizarea unui climat de pace şi 
cooperare internaţională.

Preşedintele Consiliului de Stat şi 
personalităţile care l-au însoţit au 
exprimat întreaga lor gratitudine 
Maiestăţii Sale regele Hassan al 
Il-lea, guvernului marocan, autorită
ţilor şi locuitorilor din regiunile vi
zitate, pentru primirea călduroasă şi 
ospitalitatea ce le-au fost rezervate.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşăscu, a invitat pe 
Maiestatea Sa Hassan al Il-lea, re
gele Marocului, să facă o vizită ofi
cială în Republica Socialistă Ro
mânia.

Invitaţia a fost acceptată cu plă
cere, data urmînd a fi stabilită uite- 
rior pe cale diplomatică.
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C o n s t i tu i re a  
„A soc ia ţ ie i  
de prietenie 

t n d o - r o m â n ă “
Delhi 11 (Agerpres). — La Delhi 

a avut loc adunarea festivă de 
constituire a „Asociaţiei de prie
tenie indo-română“. La festivitate 
au participat membri ai Parla
mentului indian şi alte personali
tăţi politice, diplomaţi, oameni de 
ştiinţă, cultură şi, artă, reprezen
tanţi ai presei. Discursul inaugural 
a fost rostit de dr. Gurdival Singh 
Dhillon, preşedintele Camerei Infe
rioare a Parlamentului Indiei. In 
continuare au luat cuvîntul Asoke 
Sen, preşedintele Asociaţiei, şi alţi 
membri ai acesteia. Ambasadorul 
român. Petre Tănăsie, a făcut o 
expunere privind preocupările pe 
plan intern şi extern ale Repu
blicii Socialiste România şi per
spectivele dezvoltării relaţiilor ro- 
mâno-indiene.

Participanţii la adunare şi-au 
exprimat sprijinul pentru promo
varea relaţiilor dintre România şi 
India.

Veşti din ţările 
socialiste

Sofia 11 (Agerpres). — De curînd 
Institutul agricol superior „Vasit Ko- 
larov" din Plovdiv şi-a sărbătorit 
25 de ani de existenţă. In această 
perioadă, el a dat economiei naţio
nale 6 400 ingineri agronomi. în pre
zent, cursurile institutului sínt frec
ventate de peste 1 000 de studenţi, 
alţi 800 fiind înscrişi la cursurile 
fără frecvenţă. In amfiteatrele insti
tutului studiază, de asemenea, tineri 
veniţi din 15 ţări. Pentru studenţi, la 
periferia oraşului Plovdiv a fost 
construit un modern complex social.

Ulan Bator 11 (Agerpres). — In 
R.P. Mongolă, unde pînă la victoria 
revoluţiei populare nu a existat nici 
un medic, în prezent la 10 000 de 
oameni revin 17 medici. Majoritatea 
medicilor şi a cadrelor sanitare sínt 
pregătite la Institutul de medicină şi 
la Şcoala tehnică medicală din Ulan 
Bator.

prima şarjă în anul 1966, a devenit 
după darea în funcţiune a noii secţii 
de electroliză una dintre cele mai 
mari întreprinderi ale industriei alu 
miniului din U.R.S.S. Producţia uzi 
nei este exportată în Anglia şi Ceho 
slovacia, Ungaria şi Japonia, R.D.G 
şi Polonia. Uzina de la Bratsk con 
tinuă să se extindă. La sfîrşitul lunii 
decembrie va intra în producţie un 
nou laminor.

Materia primă pentru producerea 
aluminiului — alumina — este adusă 
la uzină din oraşul Pavlodar, din 
Kazahstan, şi din Ural. Există însă 
premise favorabile ca în viitor uzina 
să se aprovizioneze cu minereu din 
rezervele de bauxită prospectate în 
apropierea Bratskului, respectiv în 
raioanele regiunii Irkutsk şi în re
giunea Krasnoiarsk.

Praga 11 (Agerpres). — Combina
tul „Klement Gottwald" de la Vitko- 
vice este un adevărat gigant al in
dustriei metalurgice şi constructoare 
de maşini a R.S. Cehoslovace. El dă 
o cincime din producţia totală de 
otel a tării. Producţia combinatului 
este destinată în bună parte expor
tului.

Moscova 11 (Agerpres). — Uzina 
de aluminiu din Bratsk care a dat

Belgrad 11 (Agerpres). — Recent 
la Obilici, în apropiere de Priştina 
— R.S.F. Iugoslavia — au început 
lucrările de montaj la termocentrala 
„Kosovo-5", care urmează să fie pusă 
în funcţiune în decurs de doi ani. 
Termocentrala se înscrie în comple
xul de centrale electrice al combina
tului Kosovo a cărui capacitate to
tală va fi de 800 MqW, 

Termocentrala „Kosovo-3" a intrat în 
funcţiune în luna aprilie a. c., iar la 
începutul anului viitor va fi pusă în 
funcţiune de proba şi termocentrala 
„Kosovo-4".

0 rezo lu ţie  a 9 . 0 .1

privind secu r ita tea  z iariştilor
Naţiunile Unite 11 (Agerpres).— 

Adunarea Generală a Organizaţiei 
Naţiunilor Unite a adoptat cu 85 
de voturi pentru, nici o împotri
vire şi 32 de abţineri, o rezoluţie 
în care îşi exprimă „îngrijorarea 
profundă faţă de şogrta ziariştilor 
aflaţi în misiuni periculoase“.

Acest document, care a fost pro
pus Comitetului pentru probleme 
sociale, de către Franţa, cheamă 
toate statele să aplice corespon
denţilor de presă, care însoţesc

formaţiuni militare, dispoziţiile 
convenţiilor de la Geneva.

Rezoluţia franceză invită Comi
tetul pentru probleme economice 
şi sociale şi Comisia pentru drep
turile omului să pregătească un
proiect de convenţie internaţională 
în acest sens.

„Lunohod -  1“ din nou 
la lucru

MOSCOVA 11 (A- 
gerpres). — Aparatul 
sovietic autopropulsat 
„Lunohod-1" a înce
put să execute pro
gramul celei de-a 
doua zile de lucru, 
după ce „s-a odihnit“ 
în timpul îndelunga
tei nopţi selenare.

Ziarul „Pravda“ de 
vineri a publicat re
zultatele preliminare 
ale experimentelor 
ştiinţiiice executate 
de laboratorul lunar 
mobil în prima etapă 
a activităţii sale. Du
pă cum a comunicat 
specialistul care se o- 
cupă de telescopul 
Roentgen instalat pe 
lunomobil, principalul 
ţel al aparatului res

pectiv, este de a stu
dia fondul de raze X 
al spaţiului cosmic. 
In această privinţă, 
există două ipoteze: 
prima susţine că 
razele X provin de 
la nenumărate surse 
(de pildă stelele), cea 
de-a doua afirmă că 
fondul de raze X es
te creat de gazul in
terplanetar, dispersat 
în spaţiul cosmic. 
Savantul sovietic pre
cizează că rezultatele 
observaţiilor eiectua- 
te de telescopul 
Roentgen de pe „Lu
nohod-1“ vin In spri
jiniil primei ipoteze, 
dar sínt necesare cer
cetări suplimentare 
pentru a se putea

confirma acest lucru.
„Lunohod“ oieră.de 

asemenea, posibilita
tea de a se studia în 
detaliu intensitatea 
radiaţiilor cosmice şi 
a exploziilor solare 
în condiţiile selena
re. tncă din timpul 
zborului către Lună a 
putut ii iotograiiată o 
mare explozie pe 
Soare, aceeaşi pe ca
re a inregistrat-o şi 
staţia automată sovie
tică „Venus-7“, care 
se afla la o distanţă 
de circa 30 milioane 
kilometri de Pămint. 
Astiel, oamenii de 
ştiinţă au posibilita
tea să facă o compa
raţie a celor două ob
servaţii.
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Bătrînul leu con traatacă
Sub ploaia măruntă care nu con

tenea de două zile, cei trei bolizi 
Ford MK-IJ treceau î* escadrilă 
linia de sosire, obţinînd o victorie 
zdrobitoare asupra celor mai for
midabili adversari al „Cursei de 24 
de ore“ de la Le Mans-Ferrari. De
filarea ce a urmat, sub privirile 
victorioase şi insolente ale lui 
Henry. Ford O care, după cum 
scria Jean-Francis Held de la 
„Nouvel Observateur“, „stătea ta 
tribuna oficială ca lulius Cesar ia 
Coloseum“, vroia să semnifice în- 
frîagerea totală a celor care pînă 
atunci se confundaseră cu înseşi 
Cursele de la Ee Mans.

. . .  Aceasta s-a întîmplat la edi
ţia din 1966 a „Cursei de 24 de ore* 
de la he Mans. In acel an Ford — 
care a cheltuit pentru marile con
fruntări de pe pistele de bitum ale 
lumii mai mulţi bani decit a chel
tuit Ferrari în întreaga sa existen
ţă — a cîştigat toate marile curse 
rezervate prototipurilor, adjudecîn- 
du-şi campionatul mondial al 
constructorilor.

Ziarele şi revistele de speciali
tate au relatat cu lux de amănunte 
înfrîngerea lui Ferrari. Se va re- • 
trage bătrînul Comendatore din 
faţa redutabilului său adversar ale 
cărui mijloace materiale păreau 
inepuizabile? — se întrebau cei
mai mulţi comentatori sportivi. Şi 
părerea generală era că Ferrari nu 
va putea ţine piept, din lipsă de 
fonduri, gigantului de peste ocean.

. . .  5 februarie 1967. La Daytona 
Beach în S.U.A. s-a dat startul în 
prima încercare contînd pentru 
campionatul mondial al construc
torilor. Unul după altul, cei trei 
bolizi Ford MK-II, aureolaţi de 
victoria obţinută cu un an înainte, 
au ţîşnit din start, mistuind în ur
letele infernale ale motoarelor, 
kilometrii pistei. Herghelia celor 
450, 500, 550 C.P. sau mai mult, a 
înfrînt însă rezistenţa metalului. 
Cutia de viteze şi ambreajul au 
cedat solicitării extraordinare a 
motorului, făcînd ca cei trei mas
todonţi Ford să abandoneze.

Sfîrşitul cursei a însemnat o răz
bunare cruntă a bătrînului Comen
datore. Victorioase, cele trei Fer
rari roşii 330 P-4, au trecut îm
preună linia de sosire, readucînd 
patronului sceptrul de care a fost 
deposedat şi dînd o lovitură nemi
loasă redutabilului său adversar 
de peste ocean. Primul Ford — un 
GT-40 de rezervă — a trecut linia 
de sosire avînd două ore întîrziere, 
tîrîndu-se lamentabil în urma unui 
Porsche.

Machiavelic, Ferrari şi-a pregătit 
cu grijă contralovitura. Ştiind că 
nu poate concura, din lipsă de 
fonduri, cu adversarul său, a sem
nat un contract fabulos cu Fires
tone, marele fabricant american de 
cauciucuri care a finanţat în parte 
revanşa de la Daytona Beach. La 
rîndul său, Fiat-ul şi Shell (ben
zina) au furnizat fondurile nece

sare construirii prototipurilor Fer
rari, în scopul contraatacării a- 
vîntului lui Ford. Dar cursei in
fernale dintre cei doi giganţi ai 
pistelor de bitum li s-au adăugat 
în 1968, şi mai ales în 1969, firme 
care altădată nici nu îndrăzneau 
să privească spre marii stăpînitori 
ai campionatului constructorilor. 
Matra şi Porsche, doi constructori 
europeni de talie modestă — s-au 
lansat cu o vigoare nebănuită în 
lupta pentru trofeul suprem al 
rally-urilor. La început Matra 
(1968) şi apoi Porsche (1969) se 
impun, cucerind victorii de răsu
net. Porsche în special, reuşeşte 
prin modelele sale 908 şi 917 o 
performanţă cu totul deosebită: 
cîştigâ majoritatea curselor anului 
1969, devenind campion absolut al 
constructorilor. Daytona Beach, 
Sebring, Monza, Le Mans, Nur- 
bürgring au însemnat tot atîtea 
succese pentru cel ce avea să de
vină „invincibilul“ Porsche, care a 
spulberat toate recordurile de vi
teză ale circuitelor lumii. Dar in
vestiţiile enorme necesitate de a- 
ceste competiţii au făcut pe unele 
să sucombe, iar pe altele să facă 
mariaje care să le asigure supra
vieţuirea. O asemenea fuziune a 
avut loc anul trecut între Volks
wagen şi Porsche, în urma căreia 
a rezultat un gigant de temut 
pentru suveranii de altă dată ai 
pistelor.

Anul 1970 a însemnat una din 
confruntările cele mai aprige ale 
constructorilor de automobile în 
care protagoniştii şi-au înscris pe 
rînd în palmares victorii de ră
sunet pe diferitele circuite ale 
lumii.

Goana nebună după victorii care 
constituie cea mai formidabilă re
clamă, îmbinată cu lipsa de preo
cupări privind securitatea vieţii 
piloţilor, a transformat înfruntarea 
de pe pistele de bitum în adevă
rate curse ale morţii. Incepînd cu. 
tragicul accident al lui Lorenzo 
Bandini pe circuitul do la Monaco 
din 1967 şi pînă la terminarea ac
tualului sezon, 39 de aşi ai vola
nului au plătit cu viaţa curajul de 
a participa la aceste curse. Pe 
drept cuvînt, secretarul Asociaţiei 
piloţilor de curse, Louis Stanley, a 
declarat că înfruntarea de pe pis
tele lumii „a devenit în ultimii 
doi ani un fel de ruletă la care 
sínt jucate vieţfle marilor sportivi 
ai volanului".

De aceea, cercurile gazetăreşti 
se întreabă ce se va întîmpla în 
viitorul sezon cînd bolizii vor con
tinua să se înfrunte în urletul 
motoarelor si scrîşnetul infernal 
al cauciucurilor, pulverizînd dis
tanţele şi recordurile şi poate ... 
vieţile piloţilor.

ION SOCACIU

E volu ţia
p ro cesu lu i
C a lley

Fort Benning 11 (Agerpres). — 
Avocatul locotenentului William 
Calley a declarat joi, într-o scurtă 
pledoarie, că clientul său a acţio
nat în baza ordinelor şi dispozi 
ţiilor superiorilor săi. El a susţi
nut că acuzatul a primit din partea 
comandantului companiei,, căpita
nul Ernest Medina, ordinul de „a 
incendia satul Song My, de a con
tamina fîntînile şi de a face să 
dispară tot ce este viu“.

Pe de altă parte, a arătat avo
catul apărării, soldaţilor li s-a in
filtrat ideea că „toate persoanele 
răipase în lo'calitate“ fac parte din 
forţele de rezistenţă sau sínt sim
patizanţi ai Frontului Naţional de 
Eliberare. El a relevat că generalul 
american Samuel Koster a inspec
tat dintr-un elicopter zona respec
tivă, şi a avut cunoştinţă de ceea 
ce se întîmpla la Song My, dar nu 
a ordonat încetarea focului. Ultê  
rior, generalul Koster a încercat să 
muşamalizeze acest act criminal.

Un interviu al lui Brandt 
acordat ziarului .M IM “

Varşovia 11. — Corespondentul 
Agerpres, Iosif Dumitraşcu, transmite: 
Săptămînalul polonez „Polityka" a 
publicat în ultimul său număr un in
terviu acordat de cancelarul Willy 
Brandt. Răspunzînd la o întrebare 
privind sentimentele pe care le-a în
cercat în timpul vizitei sale în Po
lonia, el a arătat că este sub impre
sia poverii amintirilor istoriei re
cente. „Pentru cele două popoare ale 
noastre a fost o necesitate ca, în 
sfirşit, să încheie în mod clar cu a- 
ccţst trecut groaznic", a arătat can
celarul vest-german, adăugind că are 
impresia că „s-a reuşit acest lucru în 
bună măsură".

„în prezent, trebuie să privim în 
viitor. Va trebui să dăm un conţi
nut viu tratatului pe care l-am sem
nat, trebuie să începem colaborarea 
în domeniul economic şl cultural, în 
sfera activităţii organizaţiilor da 
Cruce Roşie, în activitatea organiza
ţiilor de tineret. Acest tratat nu 
poate rămîne doar pe hîrtie. Şi in 
domeniul politic trebuie să Învăţăm 
să ne înţelegem mai bine, pentru ca 
securitatea şi pacea să aibă de cîş
tigat din aceasta", a spus Willy 
Brandt.

Răspunzînd la o întrebare cu pri
vire la modul în care concepe re
concilierea dintre cele două popoare,

V

cancelarul Brandt a arătat că este 
vorba de „învingerea trecutului şi 
acest lucru va fi réalizat cel mai 
bine printr-o colaborare practică. 
Numai o astfel de colaborare poate 
dovedi ambelor popoare că s-au 
schimbat multe. Numai atunci vom 
progresa, cînd ne vom elibera de 
reticenţe, începînd totul din nou. In 
mod conştient, nu vorbesc de uitare. 
S-au făcut prea multe lucruri groaz
nice. Insă, în situaţia actuală, există 
posibilitatea realizării unei înţele
geri reciproce".

Referindu-se la unele probleme, 
europene actuale, cancelarul federal 
a opinat că „nu poate fi vorba doar 
de consolidarea statu-guo-ului, ci şi 
de îmbunătăţirea situaţiei actuale; 
în această sferă, un rol mare revine 
relaţiilor economice şi tehnologiei". 
„Mai importantă este însă — a con
tinuat el — asigurarea păcii în Eu
ropa. Acest lucru se va rezolva nu 
numai prin tratate. Este necesară 
dorinţa de soluţionare a problemelor 
litigioase fără a folosi forţa, deci 
prin tratative".

Arătînd că nu abordează cu plă
cere problemele privind contradicţiile 
politice interne dintre ̂ partidele din 
R.F. a Germaniei, cancelarul W. 
Brandt a subliniat: „Mulţi sceptici 
se vor convinge că nu există altă f 
alternativă pentru politica actuală“.

P ro te s te  vehem ente
îm potriva înscenării

judiciare de la Burgos
Madrid 11 (Agerpres). — în ciu

da măsurilor represive şi de sigu
ranţă luate de autorităţile fran- 
chiste, în întreaga Spanie conti
nuă acţiunile de protest împotriva 
înscenării judiciare de la Burgos şi 
în semn de solidaritate cu cei 16 
militanţi basci.

Pe străzile Madridului au avut 
.loc joi noi demonstraţii, la care 
participanţii, majoritatea munci
tori şi studenţi, au manifestat pen
tru încetarea procesului şi amnis
tierea celor 16 militanţi basci.

In urma intervenţiei poliţiei, mai 
multe vehicule aparţinînd aces
teia au fost distruse.

La Barpelona, peste 3 000 de 
persoane au străbătut străzile ora
şului chemînd la grevă generală 
şi scandînd lozinci de protest îm
potriva autorităţilor şi a repre
siunilor judiciare. In piaţa Colon, 
unde se află sediul autorităţilor 
militare, au avut loc ciocniri între 
forţele de poliţie şi manifestanţi, 
în plin centrul Barcelonei au apă
rut baricade. După mai multe ore, 
poliţia a izbutit cu greu să-i îm
prăştie pe demonstranţi, operînd 
zeci de arestări.

La Granada, important centru 
universitar, au avut loc, de aseme
nea, incidente între studenţi şi 
poliţie, soldate cu arestări.

oraşului, în semn de solidaritate, 
cu cei 16 patrioţi judecaţi de Tri
bunalul militar din Burgos. In 
fruntea coloanei s-au aflat perso
nalităţi politice, reprezentanţi ai 
partidelor comunist şi socialist, ai 
Confederaţiei Generale a Muncii 
din Franţa şi ai Ligii drepturilor 
omului. Organizatorii demonstra
ţiei — sindicatele şi formaţiunile 
politice de stingă — au apreciat 
că numărul participanţilor a fost 
de circa 50 000. Nu s-au semnalat 
incidente cu poliţia.

Alte manifestaţii şi mitinguri de 
solidaritate cu militanţii basci au 
avut loc la Toulouse, Bordeaux, 
Grenoble, Lyon, Bayonne şi în alte 
oraşe.

Roma 11 (Agerpres). — Sindica
tele muncitorilor portuari italieni 
au cerut joi lucrătorilor din porturi 
să boicoteze în perioada 12—19 L

«•

Paris 11 (Agerpres). — Mii de 
parizieni, cărora li s-au alăturat 
numeroşi spanioli aflaţi în capi
tala Franţei, au participat joi 
seara la o demonstraţie pe străzile

decembrie navele aflate sub pavi- j 
lion spaniol şi să participe la ma
nifestaţiile ce se vor desfăşura la 
apelul celorlalte organizaţii sindi
cale în sprijinul luptei pentru li
bertatea poporului spaniol şi îm
potriva represiunii din Spania. .

Joi seara a avut loc la Napoli o 
manifestaţie iniţiată de organiza
ţiile de tineret, în semn de solida
ritate cu cei 16 patrioţi basci jude
caţi la Burgos. S-au înregistrat 
incidente între participanţi şi fori 
ţele de ordine.

COORDONATE cleşte aspecte din viaţa oamenilor muncii din ţara 
noastră. Expoziţia a fost organizată de Asociaţia da 
prietenie mongolo-română.

•  COMITETUL ADUNĂRII GENERALE AL O.N.U. 
PENTRU DECOLONIZARE a aprobat, joi, cu 71 de 
voturi pentru, 1 contra şi 18 abţineri, un proiect de 
rezoluţie prin care se cere Marii Britanii şi S.U.A. 
să acorde independenţă celor 25 de teritorii insulare 
care se mai află încă sub administrarea lor. Comi
tetul apreciază că „întinderea teritorială, izolarea 
geografică şi resursele limitate nu trebuie să con
stituie sub nici o formă motive de amînare a apli
cării prevederilor Declaraţiei O.N.U. privind acor
darea independenţei ţărilor şi popoarelor coloniale".

•  JORGE EDWARD VALDES, însărcinatul cu afa
ceri al Republicii Chile în Cuba, şi-a prezentat 
documentele de acreditare ministrului afacerilor 
externe al Cubei, Raul Roa Garcia. Totodată, la 
Havana s-a anunţat că însărcinatul cu afaceri al 
Republicii Cuba în Chile, Luis Fernandez, şi-a pre
zentat documentele de acreditare adjunctului minis
trului afacerilor externe al Republicii Chile, Alcides 
Leal.

*

•  REFERINDU-SE LA INFORMAŢIA POTRIVIT CĂ
REIA LIBIA A RUPT RELAŢIILE DIPLOMATICE CU 
IORDANIA, un purtător de cuvînt al Ministerului 
iordanian de externe a menţionat că „această pro
blemă nu este nouă". El a precizat că guvernul 
libian a luat o hotărîre în acest sens la sfîrşitul 
lunii septembrie, în urma incidentelor dintre armata 
iordaniană şi forţele rezistenţei palestiniene. Atunci, 
guvernul libian a cerut ambasadorului Iordaniei la 
Tripoli, precum şi întregului personal al ambasadei 
sale, să părăsească teritoriul Libiei în 24 de ore.

•  LA BELGRAD, ÎN SALA CENTRULUI CON
STRUCTORILOR DIN IUGOSLAVIA, în prezenta a 
numeroşi directori de întreprinderi şi de institute de 
cercetări în domeniul construcţiilor şi a ambasado
rului român în Iugoslavia, Vasile Şandru, a avut loc 
vernisajul expoziţiei organizate de întreprinderea de 
comerţ exterior „VITROCIN" din Bucureşti.

In cadrul expoziţiei sínt prezentate mostre de 
materiale de construcţii, produse de întreprinderi 
româneşti din Ministerul Industriei Materialelor de 
Construcţii.

•  PREŞEDINŢII R.A.U., LIBIEI ŞI SUDANULUI nu
au preconizat în nici un moment crearea unei orga
nizaţii politice unice în ţările membre ale preconi
zatei uniuni tripartite, a declarat, Gaafar el Nu- 
meiry, preşedintele Sudanului. Această declaraţie 
este apreciată ca o replică la informaţiile publicate 
de cotidianul sudanez „Al Sahafa", potrivit căruia 
s-ar fi hotărît crearea unei formaţiuni politice unice 
pentru uniunea proiectată.
•  LA ULAN BATOR s-a deschis expoziţia de foto
grafii „Republica Socialistă România", care oglin-

•  UNIUNEA SOVIETICĂ ŞI JAPONIA vor începe 
să colaboreze în domeniul standardizării şi contro
lului calităţii producţiei — se prevede în protocolul 
semnat vineri la Moscova de V. Boiţov, preşedintele 
Comitetului pentru standardizare al U.R.S.S., şi de 
H. Higasi, directorul Asociaţiei japoneze pentru 
standardizare.

Părţile au căzut de acord să facă schimb de docu
mentaţie tehnico-ştiinţifică, de delegaţii de spe
cialişti.
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